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Sini{a Kova~evi}, knji`evnik, dramaturg, profesor

"Ubedili su nas da je luksuz iza}i bar jednom mese~no s porodicom na ru~ak.
-Ubedili su nas da je normalno trpeti, nemati, zajmiti, biti hroni~no `eljan svega.
-Ubedili su nas da je luksuz oti}i s porodicom na letovanje, i to na rate.
-Ubedili su nas da je razbacivanje imati vi{e od dva para cipela, a da je normalno birati kome }e se u
porodici koje jeseni kupiti nove.
-Postali smo nacija gojazna od hleba, jer za meso para nema. Postali smo zemlja isfrustriranih roditelja
jer deci ne mo`emo da priu{timo stoti deo normalnih stvari koje bismo `eleli.
-Postali smo zemlja posvadjanih supru`nika, jer smo stalno pod stresom, stalno nervozni, hroni~no
nesre}ni. 
-Postali smo gubitnici, a nije nam jasno za{to.
-Po{teno smo zavr{ili {kole, po{teno radimo svoj posao, ali ova dr`ava nije zadovoljna - cedi nas dok ne
pocrkamo i ubedjuje da tako mora. Da tako treba. 
-Da je to savr{eno normalno. Sahranili bi nas najradije, ali ne mogu dok pla}amo poreze i doprinose. 
-Umesto da urlamo "Ho}emo bolje!", mi {apu}emo da mo`e i gore. 
-Nema te`nje ka sre}nijem `ivotu, ve} straha od ve}e nesre}e. Sramno nazivaju minimalcem najni`u platu
u ovom delu sveta, sa kojom se minimalni tro{kovi ne mogu pokriti. Dvoje roditelja na minimalcu, sa
dvoje dece u ku}i, za kupovinu zimske jakne se spremaju onako kako je normalno spremati se za kupov-
inu novog auta. 
-Na{i su radnici najobespravljeniji u Evropi. Nemaju para da se le~e, da poprave zube, da zakrpe cipele.
{tede na ogrevu, krpe jednu rupu dok se druga otvara, duguju za struju, za vodu, dolaze im izvr{itelji,
strahuju da }e ostati i bez to malo sirotinje koju su stekli. 
-A onda poboljevaju, pa i bolesni rade, jer je luksuz oti}i na bolovanje. Za to vreme se cena rada podi`e
za tri-~etiri dinara. Ubedili su nas da je i to normalno i da tako treba. 
-Ponizili su nam roditelje u starosti, naterali ih da kopaju po kontejnerima, umesto da nakon 40 godina
rada biraju banje u kojima }e malo oja~ati, smanjiti bolove, pobolj{ati zdravlje. Umesto da se igraju sa
unu~i}ima, gledaju ih preko Skajpa, jer je iz ove zemlje pobegao svako ko je mogao. Deca nam odrasta-
ju u uverenju da je normalno ovako `iveti, jer za druga~ije ne znaju. 
-Za razliku od porodica u normalnim zemljama, kod nas ne mo`ete da isplanirate da sa decom za
praznike negde otputujete, da vam deca upoznaju i druga~ije kulture, obidju znamenitosti iz ud`benika.
-Jer u poslednjih 20 godina vi{e su politi~ari oterali ovaj narod iz dr`ave, nego Turci za 5 vekova."
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25 GODINA [KOLE SVETI SAVA
CRKVA SV. SAVE Milvoki u Viskonsinu.

Crkva Sv. Save Vas poziva na Proslavu 25. godina 
od osnivanje {kole Sveti Sava, 5. februar u 17:30h.

U muzi~kom delu programa DJ Spaz

FEBRUAR, 25. }e vas zabavljati 
Sa{a i Jasmina, a FEBRUAR, 

26. Biljana i Milo{ Djordjevi}
Info: 414 458 0217

KONCERT 
TANJE SAVI] 
U ^IKAGU
Elmcrest Banquet

Subota, 19. februar, 2022.

Info: 713 336 3605

NEDA UKRADEN 
CAFE MIRAGE 

CHICAGO 

FEBRUAR 12. 2022.

Ne  propustite nastup 
velike zvezde

Nede Ukraden

Ulaznice: $40
Info: 847 797 4889

// 847 678 2614

KULTURNI CENTAR SV. SAVA 
– Milvoki u Viskonsinu

Jo{ Ko{ Turnir }e se odr`ati 19. februara 
u Kulturnom centru Sv. Sava.
Nastupaju: Andjela Suboti}, 

Aleksandar Mari}, 
^edo Zelenovi} i Savo Njegomirovi}.

Info: 414 731 2003

JO[ KO[ TURNIR 2022

BONE TECTOR FUDBALSKI TURNIR 2022.
Compass Arena Vas poziva na drugi

Bone Tector Official fudbalski turnir koji }e se odr`ati 
12. i 13. marta u Compass Areni u ^ikagu.

Prva nagrada iznosi $10.000!
Info i prijave: 630 639 3777

Organizatori: Compass Holding i Compass Insurance Group
Medijski sponzori: Plus Radio US i Chicago Desavanja
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S
kup{tina Kosova
donela je 17. februara
2008. godine
Deklaraciju o nezavis-
nosti kojom je Pri{tina

jednostrano proglasila odvajanje
od Srbije. Skup{tina Srbije
poni{tila je ovu odluku, ali to nije
spre~ilo niz medjunarodnih priz-
nanja koja su usledila. ^etrnaest
godina posle progla{enja nezavis-
nosti, Kosovo je priznalo oko 100
zemalja. Medju zemljama
Evropske unije koje nisu priznale
Kosovo su [panija, Slova~ka,
Kipar, Gr~ka i Rumunija, a kada
je re~ o svetskim silama, to su
Rusija, Kina, Brazil i Indija.
Kosovo je od 2008. godine posta-
lo ~lan nekoliko medjunarodnih
organizacija, kao {to su MMF,
Svetska banka i FIFA, ali ne i
Ujedinjenih nacija.

Sa jedne strane medju-
narodna zajednica i Srbija insisti-
raju na pregovorima o normal-
izaciji odnosa sa Kosovom, dok
sa druge strane kosovske instituci-
je vlasti rade na ujedinjenju sa
Albanijom. Od kada je pro{le
godine Aljbin Kurti do{ao na ~elo

kosovske vlade, odr`ana su dva
susreta na najvi{em politi~kom
nivou izmedju Kurtija i predsedni-
ka Srbije Aleksandra Vu~i}a. U
oba navrata je potvrdjeno da su
strane udaljene u stajali{tima.
Specijalni pred-
stavnik Evropske
unije za dijalog
Beograda i
Pri{tine i druga
regionalna pitan-
ja Zapadnog
B a l k a n a
Miroslav Laj~ak
zajedno sa speci-
jalnim pred-
stavnikom SAD
za zapadni
Balkan i
z a m e n i k o m
p o m o } n i k a
a m e r i ~ k o g
dr`avnog sekre-
tara Gabrijelom
E s k o b a r o m
boravili su na
K o s o v u
po~etkom februara. 

„Iz ameri~ke perspek-
tive, `elim da ka`em da SAD u
potpunosti podr`avaju nezavis-
nost i teritorijalni integritet
Kosova. Pokazali ste da ste soli-
dan partner, dobar prijatelj i na
tome vam zahvaljujemo. Za
Kosovo i region vidimo

izvanredne mogu}nosti“, rekao je
Eskobar i dodao da dijalog koji
se odvija pod okrivljem EU ima
punu podr{ku SAD-a.

Dolazak evro-ameri~kog
dvojca u Pri{tinu pokrenuo je u

Srbiji veliku temu da li Gabrijel
Eskobar i Miroslav Laj~ak
donose novi predlog za re{avanje
pitanja Srba na severu Kosova po
modelu isto~ne Belgije i
autonomije za nema~ku manjinu.

U medjuvremenu,
Kosovo i Albanija su potpisali
vi{e od 80 medjudr`avnih spo-

razuma. Nakon ratifikacije spo-
razuma u parlamentima Albanije i
Kosova, bi}e stvorena teritorijal-
no-administrativna celina, 30 km
unutar Albanije i 30 km unutar
Kosova, gde }e gradjani sa obe

strane dobijati iste usluge kako na
Kosovu tako i u Albaniji, kao da
su dr`avljani obe dr`ave, pi{e
Koha. Sporazum vlada Albanije i
Kosova o pravilima re`ima
lokalnog pograni~nog saobra}aja
upu}en je skup{tini Albanije na
ratifikaciju.

U Hagu su u septembru

zapo~ela nova sudjenja za ratne
zlo~ine, ali umesto dobro poznate
bele zgrade Medjunarodnog suda
za biv{u Jugoslaviju, sada je u cen-
tru pa`nje sedi{te Specijalnog suda
za Kosovo. Ovaj sud, ~iji je
zvani~ni naziv Specijalizovana ve}a
i Specijalizovano tu`ila{tvo
Kosova, jedinstven je primer insti-
tucije – deo je kosovskog pravo-
sudnog sistema, ali sa razlikom {to
je sedi{te u Holandiji, a medju
sudijama i tu`iocima nema dr`avl-
jana Kosova. Najmanje 13.000
ljudi je poginulo tokom rata na
Kosovu, prema podacima koje je
prikupio Fond za humanitarno
pravo. Prvi na optu`eni~koj klupi
na{ao se jedan od biv{ih koman-
danta OVK Saljih Mustafa. On se
tereti za proizvoljno dr`anje u
zato~eni{tvu, okrutno postupanje,
mu~enje i ubistvo civila u selu Zla{
u periodu od 18 dana 1999, navo-
di se u optu`nici.

Od 2019. godine
podignuto je vi{e optu`nica protiv
biv{ih pripadnika OVK. Medju
optu`enima su se, u trenutku
hap{enja, na{li najistaknutiji
kosovski zvani~nici – biv{i premi-
jer Ramu{ Haradinaj, biv{i
predsednik Ha{im Ta~i i biv{i
predsednik Skup{tine Kosova
Kadri Veselji. Ta~i se, izmedju
ostalog, tereti za 100 ubistava
civila tokom rata.

MARIJANA MALJKOVI]

Odspecijalnog 
izve{ta~a
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Miroslav Laj~ak i Aleksandar Vu~i}

Prema re~ima patrijarha srpskog
Porfirija, Republika Srpska je prez-
ime za mnoge ljude koji imaju

svoje ime, za mnoge pravoslavne hri{}ane
koji `ive na ovim prostorima. Nizom man-
ifestacija, {irom sveta, Republika Srpska
je proslavila 30 godina postojanja. Tim
povodom Srbi u Americi okupili su se na
sve~anoj proslavi u Milvokiju uz prisust-
vo direktora Kancelarije Republike Srpske
u SAD Obrada Kesi}a, ambasadora BiH
Bojana Vuji}a i konzula Republike Srbije

Milana Varadinovi}a.
Od samog nastanka do danas, R.

Srpska je okru`ena mnogim problemima.
Predsednica Republike Srpske @eljka
Cvijanovi} izjavila je da su u BiH odr`iva
samo re{enja koja su dogovor doma}ih
aktera, a sve drugo je samo eksperiment.
Ona je istakla, da je najmanje {to se
o~ekuje od politi~kog Sarajeva to, da
prestane sa destruktivnim aktivnostima
prema Republici Srpskoj.

- Razlog zbog kojeg je BiH

danas nefunkcionalna zemlja, ne le`i u
Dejtonskom ugovoru ili Ustavu koji je
sadr`an u njegovom ~etvrtom aneksu, ve}
u gruboj i protivpravnoj reviziji tog spo-
razuma i centralizaciji onog {to je Ustav
predvideo da `ivi i funkcioni{e kao decen-
tralizovano. To je u velikoj mjeri naru{ilo
poverenje izmedju konstitutivnih naroda i
stvorilo ambijent u kojem ono {to imamo
u praksi ne odgovara onome {to je
propisao Ustav - rekla je Cvijanovi}.

Tromese~ni pregovori o izmena-

ma Izbornog zakona BiH zavr{eni su bez
konkretnih zaklju~aka i sa pitanjem – ho}e
li izbori u BiH u oktobru biti odr`ani po
starim ili po novim pravilima.
Produbljivanje politi~ke, izborne i ustavne
krize u BiH je neminovnost nakon
propasti ovih bo{nja~ko-hrvatskih pregov-
ora, pod okriljem ameri~ko-evropskih
posrednika.

Na`alost nema uskoro re{enja
niti dogovora, ne samo oko izbornog
zakona, ve} ni oko bilo kojeg

REPUBLIKA SRPSKA I 
UKRAJINA GORU]E TEME
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drugog pitanja, rekao je za “Ogledalo“
Obrad Kesi}. Bo{nja~ki politi~ari,
Izetbegovi} pa i drugi lideri takozvanih
“probosanskih“ stranaka, ne `ele da prego-
varaju oko bilo ~ega sa predstavnicima
Hrvata, pa i sa Srbima. Oni jednostavno
o~ekuju da sve re{e stranci i to u njihovu
korist, to jest na {tetu srpskog i hrvatskog
naroda, ka`e Kesi} i dodaje da od tih nji-
hovih `elja nema ni{ta. “Niti stranci
mogu, niti `ele da ulaze dublje u re{avan-
ja problema BiH. Ovi bo{nja~ki lideri su
ohrabreni sankcijama iz Va{ingtona, to
vide kao neku vrstu nagrade za njihovu
odlu~nost da ne pregovaraju. Ali ve} se
raspolo`enje Va{ingtona i Brisela ponovo
menja protiv njih i ove njihove opstrukci-
je. Ako nastave sa ovom politikom, riziku-
ju da ih njihovi dosada{nji partneri sa
Zapada napuste i da kona~no prihvate da
bez iskrenih pregovara oko budu}nosti
zajedni~ke dr`ave, sve vodi u pravcu nes-
tanka ove dr`ave“, upozorio je Kesi}.

Govore}i o preglasavanju, Kesi}
je naveo primer Ustavnog suda u BiH:
“Znamo da u velikoj meri dva Bo{njaka
glasaju zajedno sa tri stranca i da uvek
preglasavaju Srbe i Hrvate. Ponekad se
nadje neki Srbin ili Hrvat koji zaluta iz
interesa i na`alost glasa sa njima, ali to je
retkost. Ve}inom je preglasavanje. Stranci
i Bo{njaci sa jedne strane, Srbi i Hrvati sa
druge. To nikako ne mo`e da funkcioni{e.
Kad bi SDA i takozvane probosanske
stranke mogle Hrvatima da nametnu takvo
odlu~ivanje u celoj Bosni i Hercegovini,
oni bi to sutra uradili.

Zato je donesena odluka da se R.
Srpska najbolje i najefikasnije mo`e bran-
iti u Federaciji. Da ne ~ekamo mi da
Bo{njci zavr{e pri~u sa Hrvatima, a onda
krenu punom snagom na R. Srpsku.
Mnogi od vas gledaju na Hrvatsku kao na
ve}e neprijatelje nego Bo{njake, ali real-
nost u BiH je takva da sada najvi{e
ugro`avaju Srbe i Hrvate. Hrvati se nalaze
u situaciji da bez R. Srpske ne mogu da
opstanu. I nije to neka ljubav, ali jeste
realnost. Lak{e je voditi borbu za R.
Srpsku u Federaciji, nego da ~ekamo da
oni dodju i da krenu sa jo{ `e{}im napadi-
ma na R. Srpsku.“

Obrad Kesi} je na osnovu svog
vi{e od deset godina dugog kontakta sa
ameri~kim politi~arima, naglasio da je ovo
najgora ekipa koja se bavi poslom
Balkana i da vi{e li~e na ekipu tre}e lige.
“Imali smo mnogo bolje ekipe ranije, gde
su bili uklju~eni mnogo pametniji i
sposobniji ljudi. Sad je ve}ini od njih
mentalni sklop ostao u devedesetim godi-
nama.

“Prvi klju~ni element je, da misle
da je njihov veliki uspeh sve {to su
postigli u devedesetim. Mnogi od njih su
izgradili karijeru kao diplomate ili kao
politi~ari, na osnovu rata u Bosni i zato
su emotivno vezani da sa~uvaju na neki
na~in odbranu svog uspeha, za koji misle
da su postigli.

Druga stvar, oni misle da je
klju~ni faktor nestabilnosti i ono {to je
bilo najve}e zlo u raspadu SFRJ, srpski
nacionalizam. I dalje oni gledaju na srps-

ki nacionalizam u tom kontekstu i ka`u
gde god da se pojavi moraju da ga suzbi-
ju i da ga stave pod kontrolu. Ko god se
pojavi od na{ih politi~ara da je imalo
nacionalno orijentisan oni ga kritikuju.

Ako pogledate kada im Vu~i}
najvi{e smeta, to je onda kada brani R.
Srpsku ili interese Srbije na Kosovu i
Metohiji. Onda ga najvi{e kritikuju.

Tako isto i u R. Srpskoj, za{to ne
vole Dodika? Ne vole ga zato {to on

njima direktno u o~i ka`e: Ja sam izabran
od strane moga naroda, ja sam tu da
radim sve {to je u interesu ovog naroda.
Vi me niste doveli i niste me postavili
ovde, vi slu`ite interesima va{eg naroda.
Ja ho}u da `ivim ovde, ja nemam neki
rezervni plan i ho}u da pogledam svako-
ga u o~i i da ka`em da sam se borio
koliko god sam mogao, radio sve ovo zato
{to verujem. A to Amerikancima naravno
ne odgovara.“

Politika Zapada je gu{ila prvih

deset godina R. Srpsku ekonomski, nije
im dozvoljavala razvoj. Dodik, kada je tek
do{ao, slobodno mogu da ka`em, bio je
naivan i verovao je Zapadu, ali kada se
uverio on je krenuo suprotnim putem“,
rekao je Kesi}.

Uporedjuju}i odnos predsednika
Srbije sa R. Srpskom, on smatra da je
Aleksandar Vu~i} jedini imao iskren
odnos, dok ostali nisu, posebno Boris
Tadi} nije imao fer i korektan odnos.

Govore}i o aktuelnoj situaciji sa
Ukrajinom, Kesi} je upozorio da smo ve}
u{li u eru novih hladnih ratova. SAD i
Zapad su pokrenuli dva hladna rata. Jedan
protiv Kine, a drugi protiv Rusije. Ovaj
drugi trenutno preti da se pretvori u
otvoreni sukob i mogu}e je, iako niko to
ne `eli, da kliznemo u pravi rat u
Ukrajini.

Na tribini u domu Srpske
Narodne odbrane u ^ikagu Kesi} je
naglasio da ga ova situacija, na`alost,

podse}a na ono {to je u~io na magis-
tarskim studijima o tome kako je po~eo
Prvi svetski rat.

“Niko u tom momentu od velik-
ih lidera nije `eleo takav rat, ali svi su se,
zbog sujete i poteza koje su vukli, na neki
na~in na{li na putu, gde je jedini izbor bio
rat. I mi smo se sada u mnogim stvarima
na{li u sli~noj situaciji, gde su zapadne
zemlje, pogotovu Amerika, krenule putem
konfrontacije i u retorici. Ukrajinci u
poslednjih nekoliko dana sami priznaju, da
Amerikanci opisuju mnogo dramati~niju
situaciju nego {to je u realnosti, i da time
stvaraju okolnosti da nema izlaza osim da
neko bude pora`en. A to je vrlo opasna
igra kada uzmemo u obzir koliko su vojno
mo}ni i Rusija i NATO snage. Ako oni
udju u konfrontaciju, mo`e lako jedna var-
nica da zapali ne samo Ukrajinu nego ceo
region tog dela Evrope.“

Prema Kesi}evim re~ima, svaka
evropska zemlja sada mora da poka`e
zrelost i da proceni da li je ovo njima u
interesu. Sada vidimo da Va{ington, koji
je uvek nekako druga~iji od ostatka
Amerike, ne mo`e da prihvati da Nema~ka
ne podr`ava zajedni~ki stav NATO-a i da
ne vidi istu dramati~nu situaciju kao {to je
oni opisuju. Va{ington smatra da ako se
sada poka`e nejedinstvo, da }e to dovesti
do rasturanja NATO saveza, pa non-stop
vr{i veliki pritisak ne samo prema
Nema~koj, nego prema svakoj zemlji koja
ne}e da poka`e to jedinstvo. Tako u nji-
hovim o~ima i predsednik Hrvatske Zoran
Milanovi} radi u korist Rusije.

“A u su{tini ako pogledamo
ozbiljnije situaciju, onda vidimo da
Nema~ka vodi odgovornu politiku koja je
najbolja politika za sopstvene gradjane.
Naime, njima ne odgovara bilo kakav ve}i
sukob sa Rusijom, ako ni{ta drugo, zato
{to je Nema~ka energetski zavisna od
Rusije, pa ne mogu da prihvate da je
Ukrajina najva`nije pitanje za Evropu i
Ameriku i da je mnogo va`nije od nji-
hovog nacionalnog i dr`avnog interesa,“
zaklju~uje direktor Kancelarije Republike
Srpske u SAD i politi~ki analiti~ar Obrad
Kesi}.

Predsednik SNO Drago Vujo{evi}, politi~ki analiti~ar Obrad Kesi}, visokopre~asni 
arhimandrit Serafim i konzul R. Srbije Milan Varadinovi}
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Predsednik je na konferenciji
za {tampu rekao ru`nu re~
o novinaru opozicionog

medija. To nije bio atak na slobo-
du {tampe, to ~ak nije bila ni lo{a
vest. Za{to to ka`em?

Prvo zato {to se incident
lepo zavr{io. Predsednik Bajden
nije imao nameru da uvredi
izve{ta~a Televizije Foks kog je u
Beloj ku}i nazvao “glupim kurvin-
im sinom“. To je promrmljao sebi
u bradu, ne znaju}i da }e ga
mikrofon uhvatiti na delu. Posle
sat vremena je li~no telefonirao
novinaru da ispegla stvar.
Prijateljski su se rastali.

Drugo, mnogo mi se
svidelo {to je izve{ta~ Foksa i pre
poziva iz Bele ku}e sve okrenuo
na {alu. Pitera Dusija je intereso-
valo ho}e li predsedniku politi~ki
{koditi skok inflacije u izbornoj
godini, da bi ovaj sarkasti~no, vi{e
za svoju du{u, procedio: “Ne, nego
}e mi to biti prednost, ti glupi
kurvin sine.“ Foksovog izve{ta~a i
njegove kolege u studiju ovo je
na~isto razgalilo, {to se videlo po
{irokim osmesima i propratnim

{alama sa kojom je najgledaniji
ameri~ki kanal o incidentu obaves-
tio svoj ogromni auditorijum. Niko
se tamo nije pretvarao da Bajdenov
uli~arski ispad smatra “zastra{ivan-
jem {tampe“ ili “udarom na slobo-
du izra`avanja i druge temeljne
vrednosti ameri~ke liberalne
demokratije“, kako je bio obi~aj
vode}ih medija u vreme kada se
Tramp grubo obra}ao novinarima
koje je voleo da mrzi. Dusi je
veselo rekao da }e mu ostati ovo
“glupi kurvin sin“ po{to fakt-~ekeri
Bajdenu ne}e dodeliti “pinokija“
{to je slagao na pres-konferenciji.
Sportski, nema {ta.

Ne tako davno, ovako
ne{to ni u Americi nije bilo nor-
malno. Pre dru{tvenih mre`a, dok
je Amerika bila visoko konsen-
zualno dru{tvo, a ne ovako o{tro
podeljena, i dok su se vode}i
mediji ~vrsto dr`ali dogme da su
novinari nepristrasni profesionalci
koji neumorno tragaju za istinom
{tite}i javni interes, nije bio obi~aj
da se predsednici obrecaju na
izve{ta~e iz Bele ku}e. Pre Foksa
mejnstrim mediji nisu hteli ni da

priznaju da novinari imaju
politi~ka uverenja, a kamoli da
ve}ina podr`ava Demokratsku
stranku. Si-En-En i sada tvrdi da
se od Foksa ne razlikuje po poli-
ti~kim stavovima koje gura, ve}
po “profesionalizmu“, {to je samo
nali~je srpske pri~e u kojoj lokalna
filijala Si-En-Ena sama sebe i jedi-
no sebe vidi kao nezavisnu, ta~nu
i objektivnu televiziju. Videli smo
da je to odskora po~elo da smeta
i “deci manjeg boga“ unutar
srpske opozicije, odnosno onima
~iji se politi~ki interesi ne prekla-
paju do kraja sa interesima vlasni-
ka filijale.

Da se razumemo,
predsednik Bajden o Foksu misli
sve najgore. Da ostanemo bli`e
ku}i, Bajden o Foksu nema bolje
mi{ljenje nego Dragan Djilas o
Pinku. Pro{le je sedmice Bajden
glupim proglasio pitanje jo{
jednog izve{ta~a Foksa: Za{to
Putinu prepu{tate prvi potez? Ali
su i Bajden i Foks izvr{ili spozna-
ju nu`nosti: predsednik ima pravo
da o Foksu misli i ka`e, a novinari
imaju pravo da na to reaguju.

Time niko ne kr{i nikakve zakone
demokratije, suprotno onome {to
}ete kod nas ~uti.

Na na{em se terenu vredi
setiti kako je pre nekoliko godina
odli~na novinarka RTS-a, Milica
Jevti}, `estoko opomenula
Aleksandra Vu~i}a da u njenom
prisustvu ne nipoda{tava kolege sa
N1. Milica je za to zaslu`ila
podr{ku, novinar ima svako pravo
da brani kolegu ako mu se u~ini
da neko kolegu ne po{tuje. Ali i
politi~ar ima pravo da o {tampi
javno ka`e ono {to `eli da ka`e. I
da za to “popije“, ili ne “popije“
javnu kritiku. Time ne kr{i
nepisane zakone.

A kad smo ve} kod
glupih novinara i kurvinih sinova,
ne mogu da zaboravim kolegu iz
londonskog Tajmsa koji je posle
bombardovanja Jugoslavije 1999.
izve{tavao o navodnoj saradnji
srpske i albanske mafije. Tada je
de`urna bila pri~a kako mafije
saradjuju na terenu seks-trafikinga
pa odavde i dalje nesmetano idu
prostitutke za Kosovo. Strani nov-
inari su te{ko dobijali vize da udju

u Srbiju, a lako da dodju u CG,
pa je izve{ta~ Tajmsa u nekom
podgori~kom kafi}u intervjuisao
navodnog gangstera koji mu se za
ovu priliku predstavio kao
“Dragan Kurvi}“. I danas me
zabavlja pomisao na lokalnog “fik-
sera“ koji engleskom klijentu nije
objasnio u ~emu je kvaka, ve} ga
je pustio da redakciji po{alje pri~u
po koju je do{ao.

Ali da se vratimo
“o{te}enom“ Piteru Dusiju. Kod
njega mi se najvi{e dopalo {to je
odbio da prepri~a kolegama svoj
privatni razgovor sa predsed-
nikom. Pustio je da Bela ku}a
procuri da mu se Bajden izvinio, a
sam je samo rekao ne{to u stilu,
zar je to sada va`no? Svet je
mo`da na ivici tre}eg svetskog
rata u Ukrajini. Bitno je da smo
sve ra{~istili i da izmedju nas
nema zle krvi.

Pitam se kakve su {anse da
TV voditelji ove sedmice politi~are
pitaju kako gledaju na sukob u
Ukrajini i {ta on mo`e da zna~i za
Srbiju. Mo`da bi gledaoce zanimalo.

Ljiljana Smajlovi}

Predsednikova neiznudjena gre{ka
Miroljubiva koegzistencija izmedju politi~ki suprotstavljenih novinara i politi~ara nije nemogu}a

Novinari glupaci
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Najve}a akcija spasavanja
ameri~kih pilota iza nepri-
jateljskih linija, u istoriji

ameri~ke vojske, jeste Misija
Halyard, kada su srpski narod i pri-
padnici Jugoslovenske vojske u
otad`bini, pod komandom generala
Dra`e Mihailovi}a spasili vi{e od
500 pilota. Zbog globalne poli-
tike, uticaja Britanije
i podr{ke ameri~ke
vlade komunisti~kom
re`imu Josipa Broza
Tita posle Drugog
svetskog rata, ova mis-
ija je progla{ena za
strogo poverljivu u
SAD, a kod nas u
tada{njoj Jugoslaviji se
o njoj nije u~ilo, jer je
komunisti~ki re`im strel-
jao generala Dra`u
Mihailovi}a pod la`nom
optu`bom da je saradjivao
sa okupatorom. Sa druge
strane, ameri~ki predsednik
Truman je posthumno
dodelio “Legion Of Merit“
odnosno “Legija za zasluge“
(najve}e priznanje koje mo`e
dobiti strani dr`avljanin) gen-
eralu Mihailovi}u. Tek nakon
53 godine ameri~ka agencija
CIA je obelodanila ovu
operaciju, a nagrada je uru~ena
generalovoj }erki 2006. godine u
Ameri~koj ambasadi u Beogradu.

Od kraja 90-ih ova
operacije nije vi{e bila tajna, ali je
potiskivana u zaborav sve dok biv{i
ameri~ki pilot i vojni ata{e
ameri~ke avijacije u Srbiji
pukovnik John Cappelo nije osno-

vao HalyardMissionFoundation
2015. godine, rekao je predstavnik
Zastava oru`ja iz Kragujevca za
US Ranko Risti}.

Uz pomo} Vlade Srbije i
podr{ke Ameri~ke ambasade u
Beogradu izgradjen je memorijalni-
centar u Pranjanima, a Halyard

misija se nalazi u {kolskom pro-
gramu u Srbiji. Takodje, godi{njica
Halyard misije bi}e progla{ena
dr`avnim praznikom.

“U Americi je malo
druga~ija situacija i o misiji se
veoma malo zna. Zato je Zastava
Arms USA, kao srpski brend u
Americi, u{ao u strate{ko partnerst-

vo sa HalyardMissionFoundation u
septembru 2021. godine. Plan je da
se kroz izlo`be, predavanja,
prikazivanje dokumentarnih filmo-
va, kao i humanitarnim radom,
javnost upozna o ovoj tajnoj misiji
koja zbli`ava dva naroda. U Srbiji

smo donirali sredstva za
pametne table
“SmartBoards“ u {koli u
Pranjanimapovodom 77.
godi{njice od Halyard
misije, i u {kolama na
Zlatiboru. Takodje, u
decembru 2021. godine-
sponzorisali smo veliku
izlo`bu u
Kragujeva~kom muzeju
u sklopu fabrike
Zastava oru`je, gdje
smo uz prisustvo
Ameri~ke ambasade
prikazali dokumen-
tarne filmove, kao i
izlo`bu o istori-
jskim dogadjajima
iz Prvog i Drugog
svetskog rata gdje
su ameri~ki i srp-
ski narod stajali
rame uz rame
na pravednoj
strani istorije“,

isti~e Ranko Risti}.
On je dodao

da su po~etkom januara ove godine
u vojnom muzeju Pritzker u centru
^ikaga sponzorisali premijeru
dokumentarnog filma o Halyard
misiji u organizaciji Konzulata
Srbije i HalyardMissionFoundation.
Tu su prisustvovali predstavnici
nekoliko ambasada, dr`ave Ilinois,

kao i ministar inostranih poslova
Srbije g. Nikola Selakovi} i njego-
va ekselencija konzul Damjan
Jovi}.

Zastava Arms USA je 27.
januara 2021. godine imala ~ast da
bude sponzor izlo`be, predavanja o
Halyard misiji, kao i leta na avionu

C47 koji je u~estvovao u
Ha lya rd

misiji u
Drugom svetskom ratu. Dogadjaj
se odr`ao u
CommemorativeAirForceAirbase u
Mesa, Arizona, sa ponosom isti~e
Risti}.Ovo je veoma va`an dogad-
jaj, pa je i muzej zainteresovan za
stalnu postavku izlo`be Halyard

misije.
Nesvakida{nji dogadjaj je

bio 25-minutni let na avionu C47 i
to uz prisustvo ~lanova porodica
spasenih pilota. Gospoda Ted
Byfield i Paul Moore su sinovi dva
spasena avijati~ara, koji su nam
preneli svoju zahvalnost srpskom
narodu. Za njih je let avionom bio
poseban, jer su osetili kao da su sa

svojim o~evima, ba{
kao i kada su
posetili selo
Pranjani kod
~a~ka, gdje su
njihovi o~evi
poleteti u Italiju
nakon {to su
proveli mesece sa
srpskim narodom
{umadije.

Govore}i
o zna~aju ovog
istorijskog dogadja-
ja na odnose srp-
skog i ameri~kog
naroda, Risti} je
naglasio: “Smatramo
da je upoznavanje
ameri~ke javnosti od
velikog zna~aja za
odnose na{a dva naro-
da. Srbija i Amerika
slave 140 godina
diplomatskih odnosa, a
bili smo saveznici u
dva svetska rata gdje je

Amerika pomagala Srbiji, a na{
narod je to uzvratio spasavanjem
preko 500 savezni~kih avijati~ara,
koje su iznad Srbije oborili nacisti.

Naravno da nas sve boli
nepravda koja je u~injena od strane

MISIJA HALYARD – OD TAJNE 
DO SVETLOG PRIMERA

Ranko Risti} Zastava Arms USA sa pilotima transportnog aviona C47
Let g. Ted Byfield u avionu kojem je 
njegov otac spasen u operaciji Halyard
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Jedan je od najzna~ajnijih
datuma za istoriju Srba je 15.
februar, crkveni praznik

Sretenje Gospodnje i dan kada se
obele`ava Dan dr`avnosti i Dan
ustavnosti. Na ovaj dan 1804.
godine, prvi put od po~etka turske
okupacije, srpski narod je pru`io
organizovan otpor u cilju oslobod-
jenja od turskih dahija. Nakon
Se~e knezova kao poku{aja zas-
tra{ivanja ustanika, ugledni Srbi
tog vremena okupili su se u selu
Ora{cu i doneli odluku o podizan-
ju Prvog srpskog ustanka, a na
mesto vo`da postavljen je
Karadjordje Petrovi}.

Kako zbog pohoda na
slobodu, tako i zbog ekonomskog
i kulturnog napretka Srba u to
doba, ovaj datum predstavlja rad-
janje moderne srpske dr`ave, a
bio je i uvod u Drugi srpski
ustanak, kojim je izdejstvovana
autonomija Srba u okviru
Osmanskog carstva.

Podizanjem Prvog srp-
skog ustanka zapo~et je period
koji se u srpskoj istoriografiji
ozna~ava kao Srpska revolucija, a
odnosi se na niz dogadjaja koji su
doveli do oslobodjenja Srba i uki-
danja feudalizma.

Poslednji u nizu ovih
dogadjaja jeste dono{enje prvog

ustava Kne`evine Srbije –
Sretenjskog ustava – 1835.
godine, u tada{njoj prestonici,
Kragujevcu.

Miletina buna
Nakon ~etiri ustavna

zakona koji su u~vrstili dr`avnu

vlast, i dva hati{erifa 1830. i
1833. godine, pokazalo se da je
potrebno doneti potpuniju pravnu
osnovu, koja bi ograni~ila apsolut-
nu vlast kneza Milo{a
Obrenovi}a. Zbog njegovog odla-
ganja ispunjenja ovog zahteva,
izbila je buna predvodjena

Miletom Radojkovi}em – Miletina
buna.

Ovaj dogadjaj izazvao je
Milo{evu bojazan od ustanika i
pritisak koji je dodatno ubrzao
ovaj proces. Za tvorca Ustava
izabran je kne`ev sekretar

Dimitrije Davidovi}, ina~e nov-
inar, politi~ar i diplomata, jedan
od osniva~a prvih srpskih dnevnih
novina, Novina serbskih.

Sretenjski ustav sastavl-
jen je po uzoru na francuske
ustavne povelje, a njime je
ograni~en Milo{ev apsolutizam i

uvedena parlamentarna monarhija.
Vlast je sada prvi put podeljena
na izvr{nu, zakonodavnu i sudsku,
koja, dodu{e, nije dosledno
sprovedena, ali ipak predstavlja
napredak u podeli vlasti, kao prin-
cipa Francuske revolucije.

Kako je nazna~eno u
Ustavu, knez Milo{ je ostao {ef
dr`ave, ali je izvr{nu vlast od
sada delio sa Dr`avnim savetom,
sastavljenim od {est pope~iteljsta-
va. Ovaj organ takodje je snosio
odgovornost za kr{enje Ustava.
Narodna skup{tina bila je tre}i

organ u ovoj podeli vlasti, ali
njene odluke nisu bile obavezu-
ju}e. Njena glavna funkcija bila je
odredjivanje danka za godinu
dana (od jednog do drugog djurd-
jevdanskog zasedanja).

Prava garantovana ovim
ustavom bila su neprikosnovenost
li~nosti, pravo na zakonito sudjen-
je, sloboda kretanja i nastanjivan-
ja, nepovredivost stana i pravo na
izbor zanimanja.

Pod pritiskom sila poput
Turske, Austrije i Rusije, Ustav je
ve} u martu stavljen van snage, a
njegov tvorac biva proteran iz
slu`be. Ipak, i danas se smatra jed-
nim od najdemokratskijih i najliber-
alnijih ustava, kako svog doba, tako
i u istoriji Srba i biv{e Jugoslavije.
Nagadja se da je njegovom usva-
janju prisustvovalo ~ak nekoliko
hiljada poslanika. Sretenjski ustav
zamenjen je Turskim ustavom,
nametnutim 1838. godine.

Sretenje se kao Dan
dr`avnosti slavilo od nastanka
Kraljevine Srba, Hrvata i
Slovenaca, nakon ~ega je u Titovo
vreme zamenjen Danom repub-
like, 29. novembra. Ipak, odlukom
Skup{tine Srbije 10. jula 2001.
godine, Sretenje ponovo postaje
Dan dr`avnosti i praznuje se 15. i
16. februara. M.M.

SRETENJE – DAN DR@AVNOSTI

ameri~ke vlade tokom 90-ih, a
pogotovo bombardovanje 1999.
godine. Ba{ iz tog razloga treba da
se borimo da ameri~ki i srpski
narod znaju zajedni~ku istoriju
kojom se ne mogu pohvaliti drugi
narodi u regionu, kao ni mnogi u
svetu. Ba{ da se nebi ponovile
devedesete moramo svi, a pogoto-
vo Amerikanci srpskog porekla,da
promovi{emo na{u zajedni~ku
istoriju i ne smemo biti pasivni.
Li~ni sam svedok da su i pojedini
zvani~nici ameri~ke vlade,posle
predavanja ili izlo`be
HalyardMissionFoundation, bili
iznenadjeni koliko zajedni~kog
imamo. Predsednik ove fondacije
John Cappelo je biv{i diplomata
ameri~ke vlade i posvetio je

mnogo godina svog `ivota da bi
promovisao dobre odnose na{a dva
naroda, kao i da ka`e svetu koliko
se srpski narod `rtvovao da bi

spasao ameri~ke i savezni~ke avi-
jati~are. Mi moramo slediti primer
gospodina Cappela i svima oko
sebe promovisati Halyard misiju i
ostale svetle primere, a ima ih
mnogo.“

Zastava Arms USA }e i
dalje koristiti uspeh Zastava brenda
u Americi u promociji Halyard
misije i pozivam i druge firme, a

pogotovo one koje su u vlasni{tvu
Amerikanaca srpskog porekla, da
se priklju~e na{im naporima,
poru~io je predstavnik Zastava
oru`ja iz Kragujevca za US Ranko
Risti}.

Predsednik Halyard
Mission Foundation Mr.
John Cappelo ispred 

C47 aviona

WW2 Avion C47 koji je u~estvovao u Halyard misiji u Srbiji 1944. Zastava Arms USA je 
sponzorisala let za ~lanove porodica spasenih pilota Halyard misije i prisutnih na predavanju
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N
ovak Djokovi},
najbolji teniser
sveta i godinama
najbolji svetski
sportista, odli~nog

zdravlja i humanitarac koji je
pomagao, ne samo svojoj zemlji
nego i drugima kojima je pomo}
bila potrebna naro~ito u pandemi-
ji, progla{en je pretnjom po javno
zdravlje u Australiji. Umesto da
se bori za desetu titulu Australijan
opena, poni{tena mu je viza i on
je deportovan. I dok se javnost
podelila na one koji ga podr`avaju
i na one koji su `eleli njegovu
deportaciju iz razli~itih razloga,
grupa njegovih navija~a protesto-
vala je ispred hotela u kome je
bio u pritvoru i ispred Federalnog
suda u Melburnu.

ODLUKA 
NA BO@I]NOJ TRPEZI

Dejan Aleksi} u~estvo-
vao je na protestima u Srbiji 90-ih

godina, a u nadi da }e na drugom
mestu na}i demokratsko dru{tvo i
vladavinu prava za svoju porodicu
i sebe, odlazi u Melburn 2001.
godine. Ka`e da je na po~etku sve
izgledalo OK. Uzeli su australi-
jsko dr`avljanstvo, ali se nisu
odrekli dr`avljanstva Srbije, jer su
uvek ose}ali nostalgiju za rodnim
krajem.

Kako ste reagovali na
vest da je Djokovi}u odbijena
viza i kako to tuma~ite?

Svakog januara kada bi
Novak Djokovi} boravio u
Melburnu srce bi po~elo da
pumpa malo ja~e i da budi pozi-
tivni nacionalni ponos kod mene,
a verovatno i kod svakog drugog
pripadnika na{eg naroda u
Melburnu, a i u ostalim delovima
Australije.

Da se razumemo, mi
nismo antivakseri i li~no je cela
moja porodica primila obe
vakcine, ali ~vrsto verujem u

prava ljudi da sami odlu~uju o
svom zdravlju i o nepovredivosti
njihovih tela, i ~vrsto verujem u
po{tovanje “Ninbur{kog kodeksa“
ljudskih prava. Mislim da su
vlade Viktorije i Australije
prekr{ile taj kodeks vi{e puta,
ucenjuju}i svoje gradjane od
po~etka pandemije.

Zato je odjeknulo u aus-
tralijskom dru{tvu kao bomba, da
Djokovi} dolazi nevakcinisan u
Melburn na turnir. Ni sam ne
razumem za{to je taj bes zbog
odnosa dr`ave prema ljudima
kanalisan prema Djokovi}u, ali je

neopozivo potpora za to bila hajka
na svim mejnstrim kanalima tele-
vizije i radija ovde.

Sa pa`njom smo u na{oj
ku}i pratili hap{enje Djokovi}a i
po{to su po~eli da zvone telefoni
i da se objavljuju novosti na
Fejsbuk stranicama srpske dijas-
pore, moja supruga je za
bo`i}noom trpezom izjavila: “U
19h idemo u ’siti’, tamo gde ga
dr`e. Deco ako ho}ete ‘ajte sa
nama... Gde je zastava? Ne mo`e
to tako.”

Kako ste se organizo-
vali na protestima?

Glavni motor ovih oku-
pljanja su bile Fejsbuk stranice
srpske dijaspore u Melburnu.
Objavljeno je gde i kada da se
ljudi okupljaju. I zaista malo
pomalo ljudi sa srpskim zastava-
ma, majicama i {ajka~ama su
po~eli da se okupljaju u parku
pored imigracionog “hotela” u
kome dr`e Djokovi}a.
Organizatori su na Fejsbuk strani-
cama apelovali da se {iri pozitiv-
na energija i da se ni pod kojim
slu~ajem ne izaziva sukob sa poli-
cijom... Odmah se naglasilo da }e
protest biti miran, da }emo biti

PONOS I INAT U SRPSKOM
GENETSKOM KODU

Srbi u Australiji o Novaku Djokovi}u, pandemiji, migrantima… i o svom polo`aju

Dejan Aleksi}

Demonstranti u Melburnu ispred emigracionog hotela u kome je bio Novak Djokovi}
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tamo da poku{amo da Nole ima
barem neku podr{ku za Bo`i}. I
tako su krenuli pesma i kolo.
Slede}a ~etiri dana proveli smo u
smehu, pesmi, razgovoru i igranju
kola koje je nazvano
NOLO-KOLO.

Kakav odnos ste imali
sa policijom?

Policija je bila pomalo
zate~ena ali su brzo shvatili da
mogu da se opuste, jer su ljudi
bili ljubazni prema njima i pozi-
tivno odgovarali na zahteve za
nesmetano obavljanje saobra}aja u
okolini. Protestanti su nudili poli-
ciji fla{ice vode, hranu i kola~e
koje su poneli sa sobom. Tako je
sve to trajalo tri dana, a ~etvrtog
se ~ekala presuda suda i svi smo
do{li ispred Federalnog suda.
Kada je izre~ena oslobadjaju}a
presuda, ljudi su bili odu{evljeni,
ali zebnja je nastala kada su se
pronele glasine da }e vlada sve-
jedno opet uhapsiti Noleta. Tada
se desio jedini incident, kada je
automobil sa zatamnjenim stakli-
ma poku{ao da prodje kroz masu
sa policijskom pratnjom. Malo je
nezgodno re}i koliko je ljudi bilo
prisutno, jer su ljudi konstantno
dolazili i odlazili. Sa vremena na
vreme bilo je tu i madjarskih,
poljskih, gr~kih, makedonskih,
crnogorskih zastava u moru srp-
skih. Bilo je to lepo videti.

NAJDU@I LOCKDOWN
IZAZVAO REAKCIJE

PREMA NOVAKU

O temama koje je
deportacija Novaka Djokovi}a
otvorila, za “Ogledalo“ govori
Sini{a Ne{i}, vlasnik uspe{ne IT
kompanije u Kanberi.

S obzirom na to da
dugo radite u Australiji i po
prirodi posla u kontaktu ste sa
mnogo ljudi, kako komentari{ete
pojedine tekstove u medijima da

su Srbi postali omra`en narod u
Austaliji nakon Djokovi}eve
deportacije?

Da budem iskren, ja
takve tekstove u australijskim
medijima nisam primetio. Odnos
prema Srbima se nije promenio,
bar ne u mojoj sredini i u krugov-
ima u kojima se ja kre}em. Mada,
velika je zemlja pa sam siguran
da ima i druga~ijih iskustava.
Odnos australijskih medija prema
Novaku se takodje nije bitnije
menjao. Novak nikada nije bio
omiljen ovde. Uglavnom mu zam-
eraju da je drzak i da je “folirant”
koji uzima medicinski timeout da
poremeti ritam protivnika.

Kako su Novaka
Djokovi}a ranije, a kako ga
sada, nakon svih ovih de{avanja,
komentari{u ostali stanovnici
Australije?

Pa kao {to sam ve}
rekao, nisu ga ni ranije voleli. Ali
to je sport i toj se temi uvek pris-
tupa navija~ki. Niko ne spori nje-
gove rezultate i dostignu}a, jer
statistika je neumoljiva. Kad ih
suo~ite se ciframa obi~no ka`u
“ne igra elegantno, nije atraktivan
za gledanje…“ na {ta uvek sledi
odgovor da je to tenis, a ne izbor
za mis. Tad obi~no za}ute.

Za mnoge {irom sveta,
afera sa Djokovi}em je pokazala
neobi~an ustavno-pravni sistem
Australije. Kako na to gledaju
njeni gradjani?

Australija je uredjena po
Westminster sistemu kao i
Ujedinjeno Kraljevstvo. Nije to
ni{ta neobi~no. Westminster sis-
tem pru`a maksimalnu kontrolu
vlasti od strane naroda i
Australijanci su veoma ponosni na
svoje uredjenje. Mnogi politi~ari
su gubili pozicije, jer na primer
nisu prijavili fla{u vina koju su
dobili na poklon ili im je neko
platio avionsku kartu… Za nas
Srbe neverovatne stvari.

Afera sa Djokovi}em
otkrila je neljudski odnos aus-
tralijskih vlasti prema migranti-
ma. Neki od njih su u hotelu gde
je bio pritvoren Novak,
zatvoreni ve} devet godina.
Kakva je to politika vlasti prema
migrantima i kako Australijanci
komentari{u sudbine ovih
nesre}nih ljudi?

To je bio ogroman medi-
jski propust. Ja sam siguran da je
vlast znala kakvu }e ovo medijsku
pa`nju da izazove, da bi Novaku
bilo dozvoljeno da bude u ku}i
koju je iznajmio. Novak je bio
sme{ten u hotelu Park, ali to nije
jedina lokacije gde su migranti.
Svi se uglavnom sla`u da je nedo-
pustivo da u 21. veku imate takvu
situaciju da ljudi koji be`e od rata
budu zatvoreni do daljeg, bez da
se zna kada }e biti procesuirani.
Ovde je javnosti predstavljeno da
ti ljudi nemaju dokumenta na
osnovu kojih mo`e da se utvrdi
identitet i da li predstavljaju opas-
nost po stanovni{tvo ili ne.
Navodno to odugovla~i proces
re{avanja statusa tih ljudi, jer
vlast ne `eli da ih pusti na ulicu
dok nisu sigurni da je bezbedno.

Kako stanovni{tvo
Australije komentari{e prekid
saradnje Srbije sa Rio Tintom?
Da li tu pronalazi neku vezu sa
deportacijom Djokovi}a?

Bilo je nekoliko naslova
na tu temu i nekih komentara na
socijalnim mre`ama koji su to
povezivali, ali generalno ose}anje
je, da kako Australija ima pravo
da odredjuje ko mo`e da dodje u
zemlju, tako i Srbija odredjuje {ta
se de{ava u njenim granicama.

Australijska vlada je
imala najrigorozniji pristup
suzbijanju epidemije korona
virusa gde je lockdown trajao
najdu`e u svetu. Kako se to
odrazilo na va{e `ivote?

Razli~iti krajevi zemlje
su razli~ito pro{li. Mi u Kanberi
smo pro{li relativno dobro, bez
mnogo restrikcija i zatvaranja.
Radili smo od ku}e, kome je
posao to dozvoljavao, skoro god-
inu i po dana. Sli~no je bilo i na
Tasmaniji, Queensland-u,
Severnoj Teritoriji.

Najdu`i lockdown na
svetu je imao Melburn. Zato je
razumljivo da ljudi tamo reaguju
kako reaguju. Svi su umorni od
tih restrikcija i obe}anja da “samo
jo{ malo i gotovo”. Zato je reak-
cija prema Novaku bila takva. Za
vreme lockdown-a ljudi u
Melburnu nisu mogli da putuju da
posete bolesne roditelje, na
primer. Mnogi mali biznisi su se
ugasili uprkos pomo}i dr`ave,
koja nije bila mala. Servirana je
pri~a da je vakcina izlaz iz te

situacije i zato danas imamo
98,5% vakcinisanih. Ali onda se
pojavio omicron i sve vratio na
po~etak.

MIGRACIJA SRBA 
NA AUSTRALIJSKI

KONTINENT

O Srbima u Australiji
ne znamo mnogo, pa smo na
temu razgovarali i sa jerejom
Bojanom Vlaji}em, koji je na
slu`bi u srpskoj pravoslavnoj
crkvi Svetog Stefana De~anskog,
kralja Srpskog, u predgradju
Melburna, ina~e rodom iz
]uprije.

Koliko ima Srba u
Australiji i u kom su periodu
naj~e{}e dolazili?

Migracija Srba na austral-
ijski kontinent mo`e se svrstati u
dve velike etape, na`alost, obe
vezane za ratove. Prva, posle
Drugog svetskog rata i druga, posle
raspar~avanja Jugoslavije i ratova
devedesetih godina pro{log veka.

Postoji teorija da trenut-
no na tlu Australije `ivi i radio
oko 200.000 Srba. Medjutim,
popis stanovni{tva iz 2016.
godine daje nam druga~iju sliku,
i taj podatak je za polovinu
manji, oko 100.000 ljudi. Za{to
je tako?

Naime, slu~ajno ili
namerno, softver koji je uradjen
za popis stanovni{tva, deklarisao
je broj stanovni{tva, ne po
nacionalnom identitetu, ve} po
dr`avi u kojoj je osoba rodjena.
Najve}i broj Srba `ivi u Novom
Ju`nom Velsu, ta~nije u Sidneju i
okolini, zatim u dr`avi Viktoriji i
gradu Melburnu…

Koliko crkava SPC pos-
toji u Australiji i koliko ~esto
na{ narod odlazi u njih?

M i t r o p o l i j a

australijsko-novozelandska broji
41 parohiju, crkvu i dva manas-
tira. Na{ narod voli da dolazi u
svoje crkve, jer su tu i folklori i
{kole srpskog jezika i dosta
nacionalnih klubova se nalazi u
okviru parohija. Kovid je malo
to proredio, konkretno u
Melburnu crkve su nam pro{le
godine bile zatvorene vi{e od
{est meseci.

Poslednjih meseci medi-
ji prenose da se veliki broj srp-
skih porodica vra}a u zavi~aj.
Da li je taj broj zaista tako veli-
ki i koji je naj~e{}i razlog?

Poslednje dve godine
kovida, Australija je provela u
konstantnim lockdown-ovima,
neki su trajali i po vi{e od {est
meseci. Ljudima je bilo

ograni~eno kretanje na samo 5
km od ku}e. A onda, nakon
toga krenula je vakcinacija… Te
stvari su pokrenule migraciju
Srba unazad, to jest povratak u
Srbiju, Bosnu, Crnu Goru. Broj
povratnika nije preterano veliki,
ali ne mo`e biti ni zanemarljiv.

Kao se va{a dijaspora
organizuje kada je u pitanju
humanitarna pomo} matici?

Srbi Australije uvek se
rado odazivaju svim vidovima
prikupljanja humanitarne pomo}i,
kako za maticu Srbiju, tako i za
sva ratom ugro`ena podru~ja u
kojima `ive Srbi. Konkretno, moja
Crkvena op{tina ima izuzetnu
saradnju sa Humanitarnom organi-
zacijom Svi za Kosmet.

[ta je za Srbe u
Australiji zna~ilo Djokovi}evo
osvajanje 9 AO i njegova
deportacija?

Vrlo kratko bih se osvr-
nuo na ovo pitanje. Ponos i inat
su dve stvari koje su upisane u
na{em srpskom genetskom kodu.

Marijana Maljkovi}
Sini{a Ne{i}

Sve{tenik Bojan Vlaji}
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Ministar spoljnih poslova
Srbije Nikola Selakovi}
Badnje ve~e i Bo`i}

proveo je sa srpskom dijasporom
u ^ikagu, a boravak tamoi skoris-
tio je i za razgovor sa privrednici-
ma ovog ameri~kog grada.
Selakovi} je prvi {ef srpske diplo-
matije koji je proslavio Bo`i} sa
Srbima u ^ikagu i koji je razgo-
varao sa ~ika{kim privrednicima o
mogu}nosti ekonomske saradnje.

Na Badnje ve~e
Selakovi} je prisustvovao liturgiji
u manastiru Nova Gra~anica, a
potom i zajedni~koj ve~eri i to je
bila prilika za razgovore sa na{im
ljudima u rasejanju.

- Imam ~ast i priliku da
budem ovde, kao svoj me|u svo-
jima, me|u Srbima u Ilinoisu, u
Novoj Gra~anici, gde smo imali
liturgiju, nalaganje badnjaka i sus-
ret sa na{im ljudima. Svakako je
ovo mesto gde zvani~nici Srbije
itekako treba da dolaze – poru~io
je Selakovi} i podsetio da je na{a
dijaspora jedna od najbrojnijih
upravo na severu SAD.

Odani pravoslavlju
On je istakao da nije

do{ao tu da bilo {ta tra`i ve} da
predstavi Srbiju kakva je danas.

- Poletnu, ponosnu
Srbiju, koja je u vreme Aleksandra
Vu~i}a do`ivela svoj potpuni pre-
porod. To je ne{to {to na{i ljudi,
u po~etku s nevericom, a sada sa
sve ve}om `eljom to vide, i prate
iz dan u dan – rekao je Selakovi}.

Zato je, ka`e, va`no nji-
hovo prisustvo sada u Americi, da
se odr`ava veza sa sunarodnicima
u SAD, koji su u Ilinoisu dobro
etablirani, ostvarili su mnoge
`ivotne i profesionalne uspehe i,
kako dodaje, sa `eljom i pa`njom
prate napredak Srbije i sve vi{e
`ele da se vrate u Srbiju:

- To je na{ zadatak, da
poka`emo da je Srbija majka svoj
svojoj deci gde god ona bila i da
su uvek `eljeni da se vrate.

Vladika novogra~ani~ki i
srednjozapadnoameri~ki Longin,
koji je slu`io liturgiju, poru~io je
da je za njihovo radostan doga|aj
koji ohrabruje, da je prvi put pred-
stavnik Vlade Srbije do{ao u
^ikago da bude sa svojim naro-
dom na veliki praznik, kao {to je

Bo`i}.
- Srpski narod je ovde,

iako geografski daleko od matice,
veran i odan imenu srpskom i
pravoslavnoj veri – rekao je vladi-
ka i nastavio:

- Mislim da }e ovaj dan
ostati upisan zlatnim slovima u
na{im analima ovde. Imam ose}aj
da je do{lo vreme da predstavnici
dr`ave ne dolaze o~ekuju}i
podr{ku i pomo} od Srba ve} da
pitaju {ta dr`ava mo`e da u~ini za
njih.

Sa Selakovi}em u poseti
SAD nalazi se i Arno Gujon,
direktor Uprave za saradnju s
dijasporom i Srbima u regionu, i
njih dvojica su najradosniji
hri{}anski praznik proslavili sa
vernicima u Sabornom hramu

Svetog Vaskrsenja Hristovog u
^ikago.

Poziv investitorima
Tokom boravka u SAD

ministar je razgovarao i sa
privrednicima ^ikaga i pozvao ih
da ula`u u Srbiju. U organizaciji
World Business Chicago, agencije
za razvoj ^ikaga, Selakovi} je
predstavio potencijale srpske
privrede. On je naglasio da je
Srbija drugu godinu zaredom
najbr`a rastu}a ekonomija u
Evropi, prva po privla~enju direk-
tnih stranih investicija i najstabil-
nija po pitanju javnog duga.
Podsetio je da je u Srbiji ve} inve-
stirao Majkrosoft, da je NCR
najve}i investitor iz SAD sa 7.000
zaposlenih, i da je Amazon skoro

do{ao. Najavio je nameru da se za
godinu – dve uspostavi direktan
let Beograd-^ikago, koji bi bio
va`an za dijasporu, ali i biznis.

Posebno je potencijalnim
investitorima ukazao da je jedin-
stveno u Srbiji {to svakog ulaga~a
primi predsednik ili premijer, te je
uspostavljen i sistem za{tite inves-
ticija od korupcije

Gujon: Ose}aj isti kao
na Kosovu i Metohiji

Direktor Uprave za
saradnju sa dijasporom i Srbima u
regionu Arno Gujon ukazao je da
je za njega Bo`i} praznik kada se
okuplja porodica, i da je, od kada
je odlu~io 2015. da sa }erkom
Milenom primi pravoslavlje, Bo`i}
za njega postao pravoslavni i
duhovni praznik koji voli da slavi
tamo gde se ose}a uzvi{enijim.

Zato je, ka`e, ~esto
slavio Bo`i} na Kosmetu, u man-
astiru Gra~anica ili Visokim
De~anima.

“Kada smo slavili Bo`i},
sada u Sabornom hramu Hristovog
vaskrsenja u ~ikagu, ose}aj je bio
isti kao na KiM. Ose}aj da smo
svi u velikoj svetinji, iako se ova
ne nalazi u Srbiji, ali je duhovno
vezana sa srpskim narodom“, pod-
vukao je on.

Spomenuo je i ~uvenog
nau~nika Mihajla Pupina, osniva~a
SNO, rekav{i da su danas ljudi
koji govore, misle i sanjaju na srp-
skom, a `ive u SAD, njegovi
naslednici.

“Mnoge druge zajednice
su se utopile, ali vi ste dokaz da
srpska zajednica, iako se dobro
integrisala, nije zaboravila svoje
korene. To je tako jer Srbi, pored
svog jezika koji ~uvaju, imaju i
svoju pravoslavnu veru, svetosavl-
je, kosovski Zavet, i udru`enja
koja funkcioni{u decenijama na
ovim prostorima, koja okupljaju
sve ljude“, rekao je Gujon.

Kako je dodao, Pupin je
uspeo da promeni sudbinu Srbije
pripajanjem Banata, ali je u SAD
uspeo tako {to je na{ao inspiraciju
u rodnom Idvoru.

“Ovakva udru`enja su
mesta odakle }e izni}i novi
Pupini“, poru~io je Gujon.

Dodao je da cilj o~uvan-
je kulture, identiteta i srpskog
jezika, i kroz finansiranje
udru`enja {irom sveta, iako se
raspola`e bud`etom od milion
dolara, ~ime Srbija pokazuje da je
uz svoje rasejanje i da ih ne zab-
oravlja.

Izvor: Vesti-online

SRBIJA MAJKA SVOJ SVOJOJ DECI
SELAKOVI] I GUJON BADNJI DAN I BO@I] PROVELI SA ZEMLJACIMA U ^IKAGU

Selakovi} i Vujo{evi} D. u Srpskoj narodnoj odbrani prilikom posete Gujon u SNO sa najstarijim ~lanom Vladom
Bjelopetrovi}em i Verom njegovom suprugom
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OBRAD KESI]
GOST SNO
U organizaciji Srpske 

narodne odbrane u ^ikagu, 
28. januara je povodom 

obele`avanja 
30 godina R. Srpske, politi~ki 

analiti~ar i predstavnik R. Srpske
iz Va{ingtona, gospodin 

Obrad Kesi} govorio 
o trenutnoj politi~koj situaciji u

Republici Srpskoj i SAD. Takodje
je odgovarao na pitanja prisutnih.

Nakon ~ega je usledila 
zakuska i dru`enje.

30 GODINA 
REPUBLIKE SRPSKE
Srpski pravoslavni saborni hram Sveti
Sava iz Milvokija sve~ano je obele`io 

30 godina Republike Srpske, 29. januara.
Tom prilikom odr`an je veliki banket u
sve~anoj sali na kojem su u~estvovali 

eminentni gosti iz 
Milvokija, ^ikaga, Va{ingtona…

Goste je pozdravio specijalni gost iz
Va{ingtona gospodin Obrad Kesi},

politi~ki analiti~ar i direktor Kancelarije
Republike Srpske za trgovinsku saradnju,

Bojan Vuji} Ambasador Bosne i
Hercegovine i Milan Varadinovi} konzul 

Republike Srbije.
Podeljena su priznanja nekim od istaknutih

pojedinaca i organizacija ~iji je
dobrotvorni rad doprineo boljitku

Republike Srpske.
U zabavnom delu programa nastupili su
solista Andjela Suboti}, Ne{a Kastelo i

Zoran Mileti}, a program je svojom igrom
upotpunilo KUD “[umadija”.

Protekli dogadjaji

www.serbianmirror.com
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SRETENJE – DAN DR@AVNOSTI

Srpska bratska pomo} }e 
20. februara proslaviti svoju

krsnu slavu Sretenje Gospodnje 

Rezanje slavskog kola~a uz sve~anu 
liturgiju obavi}e se u manastiru Nova

Gra~anica, 
sa po~etkom u 10 ~asova, 

a zatim }e uslediti slavski ru~ak u 13 h 
u prostorijama Srpske bratske pomo}i.

Doma}ini ovogodi{nje 
slave su:

Dr Jovan ^upi}, Vojislav Vla,
Mile Stanojevi} i Ljubi{a
Kuzmanovi} sa svojim

suprugama i ovom prilikom
pozivaju sve ~lanove i pri-

jatelje Srpske bratske pomo}i
da im se pridru`e i proslave i

ovu slavu kao i mnoge do
sada u veselju i radosti.

Za kulturno umetni~ki pro-
gram pobrinu}e se folklorna

grupa i lokalni muzi~ari i
peva~i iz ^ikaga.
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Vi{e od 50 godina Neda
Ukraden je jedna od
najpopularnijih peva~ica

zabavne muzike na Balkanu. Jedna
je od retkih zvezda biv{e
Jugoslavija koja i danas puni kon-
certne sale i ~ija popularnost i
slava ne blede. Odli~no peva i
sevdalinke za koje ka`e da su
njena druga ljubav i rado se odazi-
va na humanitarne koncerte.
Nakon {to je diplomirala engleski
jezik i knji`evnost na Filozofskom
fakultetu, zavr{ila solo pevanje u
Srednjoj muzi~koj {koli, Neda
Ukraden zavr{ava i Pravni fakultet
na odseku za medjunarodno pravo
i jedna je od najobrazovanijih
peva~ica na{e estrade.

Ove zime Neda
Ukraden je na turneji u
SAD. Za pravoslavnu
Novu godinu pevala je
u ~uvenoj Compass
areni u ^ikagu, a
nastupala je i u vi{e
ameri~kih gradova.
Uo~i velikog kon-
certa u Majamiju
razgovarali smo sa
Nedom o mnogo
tema, a najzan-
imljivija nam je bila
o knjizi koja ovih dana
odlazi u {tampu, a koju
sa nestrpljenjem o~ekujemo
na prole}e.

Kako ste do{li na ideju
da napi{ete autobiografsku
knjigu i koji period svog `ivota
opisujete?

“Moj `ivot, kao i moja
karijera, izuzetno je bogat i odvi-
jao se u nekoliko gradova,
razli~itih sredina, muzi~kih cen-
tara. Bila sam u~esnik i svedok
mnogih zna~ajnih muzi~kih,
estradnih ali i dru{tveno-politi~kih
dogadjaja, pa mi je ideju da
napi{em autobiografiju, dao sam
`ivot.

Moja biografija po~inje
od prvih dogadjaja iz detinjstva,
koji ostaju najdu`e urezani u
se}anje – staze iz moga rodnog
mesta Imotskog, iz koga sam
uskom stazom od sela Ukradena
krenula u svet za ocem, koji je
slu`bovao u nekoliko gradova u
Bosni, a poslednji posao mu je
bio u Sarajevu. U tom gradu sam
zavr{ila osnovnu i srednju {kolu,
dva fakulteta – engleski i pravni,
udala se i rodila svoju k}er

Jelenu.
A tu je po~ela i moja

muzi~ka karijera, kada sam se kao
mlada srednjo{kolka javila na
audiciju Radio Sarajeva za
vokalnog solistu pop muzike,
pobedila i dobila {ansu da snimim
svoju prvu pesmu. Bila je to
pesma ’Igra bez kraja’ sa kojom
sam i nastupila na prvom festivalu
Va{ {lager sezone. Tada nisam
slutila da }e naslov te prve pesme
biti simbol za vi{e od pet deceni-
ja moje izuzetne muzi~ke karijere,
koja jo{ traje i koja je, kao {to
ka`e i moja pesma, ve~na igra bez
kraja.”

Nakon vi{e od 50 godi-
na veoma uspe{ne karijere, va{
`ivot je veoma bogat. Po kom
kriterijumu ste birali koje
dogadjaje da stavite u knjigu? 

“Dogadjaje – teme koje
sam birala i o kojima sam pisala
u svojoj knjizi su na neki na~in
bitno obele`ili moj kako profe-
sionalni, tako i privatni `ivot.
Autobiografija }e imati dva toma
i prvi }e po~eti od najranijih
se}anja u detinjstvu do 1992.
godine, tj. do izbijanja rata na
podru~ju na kome smo roditelji,
moje dete i ja `iveli i na kome su
se desili veliki lomovi, tragedije,
gubitak svega: imovine, saradni-
ka, posla, prijatelja… Drugi tom
}e pri~ati o dobu od 1992. godine
do danas.”

Kako ste se ose}ali dok
ste pisali o nekim bolnim dogad-
jajima iz `ivota?

“Dok sam pisala svoju

biografiju, pro`ivljavala sam izno-
va sve lepe, ali i tragi~ne
momente moga `ivota, pa sam
ponekad i suzu pustila. Nije sve
bilo u mom `ivotu veselo i
bezbri`no, pa }e se nadam se i
~itaoci iznenaditi i uveriti kad
pro~itaju da nije sve u mom
`ivotu bilo med i mleko.“

Da li vam je nakon {to
ste to podelili sa ~itaocima bilo
lak{e?

“Da, kad sam sve sjajne
ali i tu`ne detalje stavila na papir,
osetila sam olak{anje. Zaista sam
imala potrebu da sve te bitne
trenutke svoga `ivota nekako zau-
vek ovekove~im, da ih pa`ljivo
pretresem, da ih se prisetim i da

jednostavno ovom knjigom
ne dam da budu zaboravl-

jeni. Toliko sjajnih
autora, kompozitora,
pesnika i produce-
nata sam upoznala
i saradjivala s
njima, na toliko
sjajnih muzi~kih,
f e s t i v a l s k i h
dogadjaja sam
u~estvovala da
sam jednostavno

`elela pokazati i
kakav je bio `ivot tih

godina i u kakvoj sre-
dini i uslovima smo delo-

vali i postali popularni.“
Da li je ve} neko

pro~itao materijal za knjigu,
imate li prvi komentar?

“Pro~itali su neki meni
bitni ljudi samo neke deli}e
poglavlja, jer ne `elim da se
zloupotrebi i da ode u etar pre
nego {to se publikuje. I prosto
`elim sa~uvati ekskluzivitet i
svojim ~itaocima pokazati
koliko su mi bitni.”

Bilo bi veoma zan-
imljivo kada bi se po va{oj
knjizi snimio film. [ta vi
mislite o tome?

“Da, bilo bi
veoma zanimljivo snimi-
ti film po ovoj knjizi,
jer mi je ̀ ivot izuzetno
zanimljiv, krcat gotovo
holivudskim zapletima,
ljubavima, rastancima...

Kada mo`emo da
o~ekujemo knjigu?

“Knjigu o~ekujem na
prole}e i upravo dogovaram izda-
va~a, kako za Srbiju, Balkan, tako
i za Ameriku.”

Koliko ~esto dolazite u
Ameriku i da li je to samo zbog
posla ili imate i privatne razloge,
da se vidite sa prijateljima?

“U Ameriku dolazim
rado i pre svega kao profesionalac,
koji se raduje svakom susretu sa
publikom na svojim koncertima.

Naravno, ovde `ive i
neki moji dragi prijatelji, pa mi je
dru`enje s njima veoma bitno i
zabavno, pa koristim pauzu izmed-
ju koncerta da se s njima nadjem
i u {opingu, ali i da se opustimo i
zabavimo.“

^ e s t o
isti~ete da vam
je porodica
najva`nija.
K a k o
provodite
z a j e d -
n i ~ k o
vreme?

“Porodica mi je najbit-
nija i ~esto bez kompleksa i
la`i putem dru{tvenih mre`a
delim sa svojim fanovima neke
lepe momente. Moja k}er
Jelena je moj najve}i uspeh i
njena deca, moji unuci,
Aleksandra, Neda i Du{an su
moje najve}e blago, sre}a i
motiv da radim, pevam. Po{to
`ivimo pod istim krovom,
sre}na sam {to sam deo nji-
hovih odrastanja i u`ivam u
njihovim slatkim pri~ama, tal-
entima, de~jem smehu, u~enju...

Jednostavno su ispunili moj
`ivot najlep{om

inspiracijom.”
Marijana
Maljkovi}

Intervju Neda Ukraden

KNJIGOM ]U OVEKOVE^ITI BITNE
TRENUTKE IZ @IVOTA I KARIJERE

Ponosna na svoje unu~i}e 
Aleksandru, Nedu i Du{ana
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@ivko Trifunovi} (Krupanj, 1936),
poznatiji kao episkop {aba~ki
Lavrentije preminuo je u Duhovnom

centru “Sveti Sava” u [apcu. Bio je najs-
tariji episkop Srpske pravoslavne crkve i po
godinama `ivota (88) i episkopskog sta`a
(54).

Episkop je preminuo u miru i
ti{ini, okru`en sve{tenstvom i molitvom,
ba{ kako je i `iveo – izjavio je sve{tenik
{aba~ki Mirko Viloti}.

Vladika Lavrentije je bio narodni
i svetski episkop. Zidao je hramove po
Srbiji i svetu, ali je i razgovarao sa papom
o hri{}anskom i crkvenom jedinstvu.
Poslednjih godina bio je bole{ljiv, ali je
neprestano radio. Ostavio je ozbiljan trag u
Srpskoj pravoslavnoj crkvi, posebno u srp-
skoj dijaspori u kojoj je bio misionar i prvi
episkop.

Zavr{io je dva razreda gimnazije u
Loznici. Bogosloviju i Bogoslovski fakultet
u Beogradu. Jeromonah je postao 1961.
godine. Bio je duhovnik crkve Ru`ice na
Kalemegdanu, paroh u Kupresu, profesor
bogoslovije u manastiru Krka i vikarni
episkop moravi~ki (1967/69). U Londunu,
marta 1969. Ustoli~en je za episkopa
zapadno-evropskog i australijskog. Govorio
je engleski, nema~ki i ruski jezik.

Sve do Drugog svetskog rata SPC
nije imala organizovan crkveni `ivot u
zemljama Zapadne Evrope. Kako se izves-
tan broj srpskih episkopa, sve{tenika i
bogoslova na{ao u nacisti~kim logorima
{irom Starog kontinenta, medju njima su
kao duhovnici bili patrijarh Gavrilo Do`i},
episkop Nikolaj Velimirovi}, episkop Irinej
Djordjevi} i preko pedeset srpskih sve{teni-
ka, sve{tenomonaha i djakona. Oni su
preuzeli duhovnu brigu o svome izbeglom
narodu, pa se zato po~eci organizovanja
crkvenog `ivota u Evropi vezuju za

Nema~ku i srpske logorske zajednice u
njoj.

Prva srpska crkva osnovana je u
logoru Osnabrik 1949. godine. A prva
Eparhija zapadnoevropska i australijska
1969. godine. Prvi njen episkop bio je

vladika Lavrentije. Kao sve{tenik SPC i{ao
je po Starom kontinentu i pronalazio
pravoslavne vernike i upisivao ih u crkvu.
Od emigranata sa Petog kontinenta sakupl-

jao je podatke o Srbima u Australiji. I{ao
je dva puta u posetu Australiji.

Eparhija zapadnoevropska i aus-
tralijska je osnovana na vanrednom
zasedanju Svetog arhijerejskog sabora na
sednici od 12. marta 1969. godine pod,

nazivom Srpska pravoslavna eparhija
zapadnoevropska i australijska, sa sedi{tem
u Londonu. Tada je patrijarh srpski bio
gospodin German Djoki}.

Ova eparhija obuhvatala je svu
srpsku dijasporu i SPC u inostranstvu.
Imala je trinaest srpskih parohija: {est u
Velikoj Britaniji (Bermingem, Betford,
Darbi, Kardif, London i Halifaks), pet u
Nema~koj (Diseldorf, Minhen, Osnabrik,
Hanover i Berlin), jedna u Austriji u Be~u,
jedna u Francuskoj u Parizu i jednu u
Australiji, u Melburnu.

Prvobitno sedi{te Eparhije zapad-
noevropska i australijske je bilo u
Londonu. U britanskoj prestonici vladika
Lavrentije je 1985. godine ven~ao princa
Aleksandra Karadjordjevi}a sa princezom
Katarinom. Tri godine kasnije sedi{te je
preba~eno u Diseldorf. A potom (1978) u
Himelstir.

Iz ove Eparhije zapadnoevropske i
australijske izrasla je sedamdesetih godina
prvo Eparhija zapadnoevropska, a potom
devedesetih godina pro{log veka formirana
je nova Eparhija srednjoevropska.

Godine 1973. na Petom kontinen-
tu je stvorena Australijska eparhija SPC.
Sedi{te je bilo u Melburnu. Vodio je
episkop Nikolaj Mrdja. Ve} naredne 1974.
godine promenila je ime i postala Eparhija
asutralijsko-novozelandska, koju je takodje
vodio vladika Nikolaj Mrdja.

Njeni episkopi potom su bili
Vasilije Vadi} (1978-1986), Longin Kr~o
(1986-1992), Luka Kova~evi} (1993-1999),
Milutin Kne`evi} (1999-2006), Irinej
Dobrijevi} (2006-2011), koji je 2011.
godine pretvorio u Mitropoliju
autralijsko-novozelandsku, koju od 2016.
vodi vladika Siluan Mraki}. Eparhija ima
13 manastira i 37 parohija SPC.

Posle dve decenije slu`enja u
dijaspori (1989) vladika Lavrentije je imen-
ovan za episkopa {aba~ko-valjevskog, a
potom (2006) za episkopa {aba~kog. 

Dr Marko Lopu{ina

TVORAC EVROPSKE
AUSTRALIJSKE EPARHIJE

Povodom smrti šaba~kog vladike Lavrentija

Vladika {aba~ki Lavrentije Trifunovi}

Episkop Siluan i sve{tenstvo u Sidneju
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Vladika diseldorfski Grigorije govorio
je za N1 o koronavirusu, kako se u
pandemiji sna{la crkva, o vakcinaci-

ji, eksploataciji litijuma, kao i o ekolo{kim
protestima za koje je rekao da ih je podr`ao
jer su opravdani.

Imao sam prilike da sa nekim od
tih ljudi razgovaram, video sam njihovu
ogromnu dobronamernost. Duboko sam
uveren da kao hri{}anin znam i verujem da
nam je ovaj svet poveren i da sa njim ̀ ivimo
i jako je va`no da pazimo na to {to nam je
darovano i da budemo ba{tinici, a ne da
eksploati{emo. Ja sam rodjen u rudarskom
gradu, `ivot u tim mestima se zavr{ava alko-
holizmom, gubljenjem te zemlje i stra{nim
o~ajem. Ljudi koji su iza{li na proteste rade
dobru stvar, ima ih raznih ideologija, ali rade
bogoudognu stvar i podr`ava}u ih ~itavim
svojim bi}em“, rekao je on.

Ocenjuje da je, kako navodi, glupa-
vo te proteste tuma~iti kroz politiku.

“Neko ko misli da to ima politi~ku
konotaciju, onda je to zaslepljenost politikom
i ideologijom. Nemam nikakav strah, bavim
se politikom u najdubljem smislu – da
za{titimo gradjane i grad“, rekao je Grigorije
i dodao da je njegov sastanak sa evroposlan-
icom Violom fon Kramon bio dobar i koris-
tan, te da je potrajao du`e nego {to je bilo
o~ekivano.

“Bilo je mnogo elemenata koji su
bili korisni. Taj razgovor je bio prijateljski.
Rekla je da je prijatelj Albanaca, ali ako je
neko prijatelj nekome, ne mora da zna~i da
je nama neprijatelj. Iznenadjen sam reakcija-
ma bez ikakvog smisla, ali smo navikli od
tabloida i od ljudi koji su po~eli da
razmi{ljaju tabloidnom pame}u, mo`e ~ovek
sva{ta da ~uje. Nisam se puno potresao, to
sam radio u interesu sopstvenog naroda. Ne
mo`emo da o~ekujemo da neko dodje i zas-
tupa na{ interes pre svog interesa. Moramo
nekada da imamo i iznad interesa, a to je
`ivot. Razgovor sa njom je bio dragocen,
medjutim kad je videla kako sam napadnut,
videla je kako sam ja iskreno zastupnik
onoga o ~emu govorim – normalizacije
`ivota na Balkanu“, rekao je vladika
Grigorije.

Ka`e da je njegova ideja da okupi
{to vi{e mladih ljudi koji su spremni da se
`rtvuju za Srbiju kako bi napravili sistem u
kome ni{ta ne}e zavisiti od jednog ~oveka
izazvala neverovatne reakcije.

“Ideja je bila da trebaju ljudi koji
}e napraviti sistemsku promenu, {to ne}e biti
‘sja{e Kurta da uzja{e Murta’. Potrebno je
promeniti sisitem, pojavilo se 3.000 ljudi,
na{a ideja nije da se pona{amo i pravimo
ideju od izbora do izbora i da se adaptiramo
nego da idemo ka tome da se napravi ozbil-
jan sistem. Postoji mnogo ljudi, odu{evljen
sam kakvih ljudi ima u svetu i u Srbiji.

Postoji ne{to biblijsko, to~ak koji je
pokrenut, i pozicija i opozicija moraju jo{ da
se samelju da bi do{li ljudi koji razmi{ljaju
na sistemski na~in, a ne jedan ~ovek

super-pametan, a drugi ga gledaju sa stra-
hom, to nije mogu}e. Sreo sam ljude od
70-80 godina koji se nude da pomognu,
imaju iskustvo i pamet. Ima ljudi koji imaju
30-35 godina pa se pona{aju kao kukavice.
Imamo ogroman potencijal, imamo {anse,
imamo ljude vani koji su super klasa, potreb-

no je da na smiren na~in da dodju do svoje
prilike, a to }e biti strahota za one koji
vladaju, to je neminovnost, sti`e kao kada
ose}ate da dolazi oluja ili nevreme – ne

vidite to, ali ose}ate i znate da }e biti“, rekao
je vladika Gligorije.

On je naglasio da jednako mora
voleti i one koji ga mrze kao i one koji ga
vole, kao i da je to najte`e.

“To hri{}ane razlikuje od drugih
ljudi, najve}a je borba protiv samog sebe, to

bi trebalo da nau~imo. Nije cilj da budemo
oni koji vladaju drugima, ve} da vladamo
sobom. Ako imamo proces opra{tanje onima
kojima su nam naneli povrede, prolazi}emo

kroz te{ke muke, ali ako postignemo
ima}emo ljudav, slobodu. Ako upadnemo da
ne mo`emo da oprostimo onima koji nas ne
vole, onda }emo imati stalni nemir i ne}emo
imati ljubav, a onda ne}emo imati hrabrosti
i ne}emo biti slobodni ljudi, onda }emo biti
podanici”, ka`e vladika Grigorije.

VLADIKA GRIGORIJE O 
AKTUELNOSTIMA U SRBIJI

“DOLAZI OLUJA – NE VIDITE, ALI JE OSE]ATE!” 
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Virusolog dr Ana Banko, docent na
Institutu za mikrobiologiju i
imunologiju Medicinskog fakulteta

u Beogradu, rukovodilac ROLERS projekta
za izvrsne mlade istra`iva~e Fonda za nauku
Republike Srbije koji se bavi ispitivanjem
veze izmedju virusa i autoimunosti, govorila
je za Nedeljnik o omikron soju, vakcinaciji
i kraju pandemije.

Ve} sada mnogi koji imaju
koronavirus prijavljuju lak{e simptome,
poput prehlade. Pri~a se da }e virus
postati endemski, ali ima nau~nika koji
ka`u da to nije jednosmeran proces i ne
zna~i da }e oslabiti. [ta }e biti sa koron-
avirusom u narednom periodu, da li je
varijanta omikron “po~etak kraja“ pan-
demije?

Postoje dva mogu}a scenarija i
niko u ovom trenutku ne mo`e garantovati
koji od njih }e biti realizovan. Omikron kao
“po~etak kraja“ je optimisti~an scenario
odr`iv samo u slu~aju ako se virus vi{e ne
bude menjao u smeru pove}anja virulencije.
Evolutivni put SARS-CoV-2 nije linearan
niti eksponencionalan proces, odnosno,
jedna varijanta ne nastaje nu`no iz prethod-
ne. Kao {to delta nije “oslabila“ direktno
daju}i novu omikron varijantu, tako ni
omikron ne mora biti neposredni prethodnik
neke od budu}ih varijanti. Ono {to je {iroj
populaciji mo`da nepoznato i {to bih
naglasila, to je da je ova trenutno aktuelna
forma virusa nastala potpuno samostalno
spontanim “grananjem“, akumulacijom
mutacija i formiranjem iz perioda sredine
2020. godine. To zna~i da ne mo`emo sa
sigurno{}u predvideti tokove pandemije u
slede}im mesecima, jer mo`da neka nova
varijanta ve} u ovom trenutku zapo~inje
svoj evolutivni razvoj.

Da li je ipak dobro {to }e se
ve}ina ljudi zaraziti omikron sojem, da li
}e to stvoriti kolektivni imunitet i oslabiti
virus?

Prirodni imunitet ne treba zane-
mariti. I on kao i vakcinalni u~estvuje u
proceni kolektivnog imuniteta jedne nacije.
Nekada se to previdi u poredjenju stopa
novoobolelih ili smrtnosti pojedina~nih
talasa izmedju zemalja sa istim brojem
stanovnika a razli~itom stopom vakcinacije.
Medjutim, kolika je bila cena sticanja
prirodnog imuniteta u zemljama sa malim
obuhvatom vakcinacije u vreme intenzivnih

talasa epidemije?
Ipak, ako govorimo o omikronu

koji se intenzivno {iri, postoje i teorije o
prebrzom dostizanju pika talasa epidemije,
te mogu}em proma{aju {anse u sticanju
kolektivnog imuniteta. Zagovornici ovakvih
teorija upozoravaju na mogu}nost slede}eg
talasa kroz {est meseci, kada trajanje ovog
imuniteta opadne.

Mnogima je sada poljuljano pov-
erenje u vakcinu jer one nisu spre~ile
zara`avanje omikronom. Kakva za{tita se
posti`e ako se neko tek sad vakcini{e
prvom dozom vakcine?

^ini se upravo da je obrnuto.
Trenutna situacija, u kojoj ve}ina vakcin-
isanih ljudi kada se zarazi prolazi ili kroz
potpuno asimptomatsku ili kroz fazu blage
klini~ke slike apsolutno ide u prilog
odr`avanju poverenja u vakcinu. Zapravo
~ini se da su svi opu{teniji u odnosu na
period od pre godinu dana i da “susret sa
virusom“ ne stvara paniku ka tra`enju slo-
bodnog bolni~kog kreveta. Zato se i pre-
poruke za izolacijom i povratkom na radna
mesta menjaju, pre svega u zemljama koje
su dostigle epidemijski pik omikrona, pa i
u na{oj zemlji. Ipak, omikron nije bezazlen
za sve. Neki od podataka, iz [vajcarske npr.
govore u prilog 13 puta ve}oj smrtnosti od
omikron soja kod nevakcinisanih u odnosu
na vakcinisane sa tri doze. Rezultati posled-
nje objavljenih studija, bez obzira na poten-

cijalno poljuljano poverenje, ipak i dalje idu
u prilog i do 92% efikasnosti vakcina u
odnosu na hospitalizaciju u prvim mesecima
nakon primanja tre}e doze vakcine. Zato su
vrlo jasne diskrepance izmedju broja

novozara`enih ljudi i broja ljudi koji su hos-
pitalizovani ili preminuli u zemljama sa
visokim obuhvatom vakcinisanih. I to je
ono {to se gleda kao uspeh postignute
vakcinacije.

Iz SZO su rekli da nam slede
te{ka tri meseca ali da se “vidi svetlo na
kraju tunela“. Kako bi mogao da izgleda
kraj pandemije, ono {to mnogi ne mogu
da zamisle?

S obzirom na to da se pozivate na
SZO, citira}u generalnog direktora, Tedrosa
Adhanoma Ghebreyesusa: “Na~in zavr{etka
pandemije nije stvar slu~ajnosti, nego stvar
izbora.“ To zna~i da je ~ovek ipak i dalje
jedan od klju~nih faktora, a ne sam virus.
Pandemija je globalni problem. I bez obzi-
ra na to {to se ~ini da medju brojnim
razli~itim pristupima zaista postoje uspe{ni
primeri lokalnih kontrola epidemije, to nije
dovoljno za okon~anje pandemije. Potrebna
je globalna uniformna strategija. Samo pris-
ustvo virusa pa i mogu}nost zara`avanja
o~igledno ne moraju biti ograni~avaju}i fak-
tori za zavr{etak pandemije, ve} uspeh da se
prevenira te{ko obolevanje i smrtnost.

^OVEK JE, A NE VIRUS, I
DALJE KLJU^NI FAKTOR

INTERVJU: Dr Ana Banko

^ITAJTE OGLEDALO ONLINE 
Ogledalo vas obave{tava, povezuje, 

neguje i ~uva na{ identitet:
www.serbianmirror.com

Dr Ana Banko
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Iz matice

DVA NOVA NACIONALNA 
PARKA U SRBIJI

Podru~ja Stare planine i planina
Ku~aj-Beljanica pod najvi{im su stepenom
za{tite dr`ave, jer je pokrenut postupak nji-
hove za{tite kao nacionalnih parkova. Ovo
su prva dva nacionalna parka koja }e biti
progla{ena u Srbiji nakon 40 godina, a taj
status su zaslu`ili zbog velikog prirodnog
bogatstva na svojim teritorijama.

Predvidjeno je da se, kada se pos-
tupak okon~a, Nacionalni park Stara planina
prostire na 116.000 hektara, a Nacionalni
park Ku~aj-Beljanica na oko 45.000 hektara.

Za{ti}eno podru~je Stara planina
jedno je od najvrednijih i najpose}enijih u
Srbiji, a pored lepote pejza`a, odlikujega i

bogatastvo biljnog i `ivotinjskog sveta.
Ku~aj-Beljanica je {umsko podru~je, sa
o~uvanim hrastovim i bukovim {umama, ali
i pe}inama, klisurama i kanjonima.

Stara planina je, ina~e, do sada
imala status parka prirode, a progla{enjem
nacionalnog parka dobi}e maksimalan stepen
za{tite. Sa druge strane, podru~je
Ku~aj-Beljanice je sada prvi put pod
za{titom.

Status nacionalnog parka, koji
garantuje najvi{i stepen za{tite, poslednji put
je dodeljen 1981. godine Tari i Kopaoniku.

NASA i BIOSENS 
MODERNIZUJU POLJOPRIVREDU

SRBIJE
Novosadski Institut BioSens u

saradnji sa NASA, University Grand Valley,
Dr`avnim i Tehnolo{kim univerzitetima u
Mi~igenu razvija sistem za monitoring i
racionalno kori{}enje vodnih resursa i
zemlji{ta u Srbiji. Novi projekat pomo}i }e
srpskoj poljoprivredi da se suo~i sa kli-
matskim promenama i da {to racionalnije
koristi vodne resurse i zemlji{te.

– Zajedno sa ameri~kim kolegama
}emo analizirati satelitske slike Vojvodine,
poku{a}emo da damo odgovor na pitanje
kako }e klimatske promene uticati na
doma}u poljoprivredu i `ivotnu sredinu, i {ta
konkretno mo`emo da uradimo da bismo
pove}ali efikasnost proizvodnje i zadr`ali
biodiverzitet – rekao je pomo}nik direktora
za inovacije i saradnju sa privredom Oskar
Marko.

Kako bi se poljoprivredni sektor na

pravi na~in prilagodio klimatskim promena-
ma, smatraju, va`no je razumeti trendove u
poljoprivredi, odnosno pomeranje datuma
setve i `etve, promene setvene strukture,
plodoreda, trajanja poljoprivredne sezone.

NAJBOLJOJ PAPAGAJ, 
OSTALIMA PARE

Povodom {kolske slave Svetog
Save mladim talentima iz Leskovca podel-
jene su nov~ane nagrade, ali je ime Mine
Lon~ar, studenta Visoke poslovne {kole sa
prosekom ocena 10, pro~itano tek na samom
kraju ceremonije, iako je ona, s obzirom na
svoj prosek, trebalo da bude medju prvima.

Kako bi ispravio gre{ku, Minu je dan kasni-
je u svom kabinetu primio gradona~elnik
Leskovca Goran Cvetanovi} i poklonio joj
papagaja.

[ESTI TRIPL-DABL JOKI]A 
U JANUARU I KOLO
Najbolji srpski ko{arka{ Nikola

Joki} nastavlja da pomera granice u NBA

ligi. On je ponovo bio glavna figura u ekipi
Denvera. Za samo pola sata na parketu
postigao je 29 poena (11/19 iz igre, 3/6 tro-
jke), uz 13 skokova i 10 asistencija.

Tako je Joki} 12. put od po~etka
sezone, a 69. u karijeri imao dvocifren
u~inak u tri statisti~ke kategorije, ~ime je
nastavio niz neverovatnih partija u 2022.
Momak iz Sombora je zabele`io ~ak {est
tripl-dablova, {to mu je drugi put u karijeri
da dodje do tog broja u jednom mesecu.

U Milvokiju na utakmici u kojoj je
Denver ubedljivo savladao Milvoki Bakse,
tokom pauze izmedu dva poluvremena, nas-
tupilo je kultuno-umetni~ko dru{tvo [umadi-
ja koje je igralo splet srpskih kola, na radost
velikog broja srspkih navija~a.

“KOLARAC“ SLAVI 
90. RODJENDAN

Ova godina je za Kolarac posebno
va`na jer se navr{ava 90 godina kontinuira-
nog rada – zgrada na Studentskom trgu br.
5 u Beogradu po~ela je da radi otvaranjem
Velike dvorane 4. februara 1932. godine
koncertom Beogradske filharmonije kojom

je dirigovao Stevan Hristi}.
Orkestar Beogradske filharmonije

4. februara, na 90. rodjendan koncertne dvo-
rane Kolarca, nastupa sa solistom Nemanjom
Radulovi}em, pod dirigentskom palicom
Danijela Rajskina. Na programu je ~uveni
Koncert za violinu i orkestar ^ajkovskog.

– Povodom devedeset godina pos-
tojanja Velike dvorane, ne mo`emo, a da se
ne zapitamo koliko je u toj sali ostalo emo-
cija, uzdaha odu{evljenja i svega onoga {to
muzika donosi. Bilo je tu bezbroj dobrih
koncerata, nastupa vrhunskih profesionalaca
ali i muzi~ara amatera – pi{e ~lan Saveta
Centra za muziku dr Srdjan Tepari}
povodom velikog jubeleja i dodaje:

Tokom devedeset godina koliko
postoji Koncertna sala u Kolar~evoj
zadu`bini nastupalo je 16.695 solista, 3.956
ansambala i 1.615 dirigenata, a odsvirane su
kompozicije 7.967 kompozitora, dok je izve-
deno 41.030 razli~itih dela.

BA^ ZA UNESCO LISTU 
KULTURNOG I PRIRODNOG NASLEDJA

Vlada Srbije donela je zaklju~ak da
se prihvata Dokument dosije “Nominacioni
predeo Ba~a“ za upis na UNESCO listu
svetskog kulturnog i prirodnog nasledja.

Kulturni predeo Ba~a deo je
ju`nog obodnog prostora Panonske nizije,
prirodno omedjen predja{njim i sada{njim
tokom Dunava. Na ovom terasastom terenu

sa obiljem vegetacije, voda i prirodnog tla,
prati se kontinuitet naseljavanja iz koga je
proistekao i izraziti kulturni diverzitet, o
kome svedo~i bogatstvo o~uvanog materi-
jalnog i nematerijalnog nasledja.

@ivot razli~itih ljudskih zajednica
na tom prostoru traje neprekidno od ranog
neolita do danas, {to je vi{e od 8.000 godi-

na. U na{oj eri ovaj predeo je bio i va`no
grani~no podru~je i raskrsnica puteva izmed-
ju civilizacija koje su ga kulturno, socijalno
i ekonomski oblikovale.

Ovaj upis je od izuzetnog zna~aja
za Republiku Srbiju, posebno imaju}i u vidu
da prvi put nominuje novu kategoriju kul-
turnog dobra – kulturni predeo, kao i da
na{a zemlja nije realizovala samostalnu
nominaciju od 2007. godine.

NADA KA SPRE^AVANJU 
PRENOSA VIRUSA

Novi antivirusni agens otkrio je
medjunarodni tim koji predvodi dr Uro{
Andjelkovi}, vi{i nau~ni saradnik Instituta za
hemiju, tehnologiju i metalurgiju (IHTM)
Univerziteta u Beogradu. U timu su istra`iva~i
IHTM Hemijskog fakulteta Univerziteta u
Beogradu, Fakulteta za hemiju i hemijsku
tehnologiju Univerziteta u Ljubljani,
Univerzitetske klinike u Ulmu, Univerziteta
Crne Gore i Instituta Jo`ef Stefan u Ljubljani.
Njihovo otkri}e je od izuzetnog zna~aja, jer
mo`e pomo}i u borbi protiv si}u{nih

~ovekovih neprijatelja – virusa, poput HIV-a i
Korone. Otkrivanjem proteina, koji mo`e
za{titi ljudski organizam od virusa, stvaraju se
uslovi za pomeranje granica farmaceutske i
biotehnolo{ke industrije.

Ovaj pronalazak je u ranoj fazi
razvoja, postoje in vitro dokazi – na labora-
torijskom nivou je dokazano da funkcioni{e.
Nastavljaju da istra`uju i pripremaju uslove
za invivo pretklini~ke testove.

Priredila: Marijana Maljkovi}
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Jedno od najpoznatijih dela
Du{ana Kova~evi}a je
svakako “Balkanski {pijun„.

Za isto je i snimljen i istoimeni
film, u kojem glumi Danilo Bata
Stojkovi}.

Kako je nastao
“Balkanski {pijun“, otkrio je pre
nekoliko godina Du{an
Kova~evi} u emisiji “Ve~e sa
Ivanom Ivanovi}em“.

Inspiracija je nastala iz
pravog `ivota dramskog pisca.

Pre nego {to }u poleteti
na taj put, neko mi zvoni na
vrata stana. I, vidim, mladji
~ovek je na vratima, zbunjen,
neprijatno mu je i ka`e: “Ja sam
inspektor, ja bih voleo sa Vama
da porazgovaram.“ Pustim ga u
stan, on udje, sedne, i dalje mu

je neprijatno. Ka`e: “Znate, mi
znamo da Vi putujete u
Ameriku... Vi }ete tamo sresti
neke ljude koju su problemati~ni
ljudi, pa bi mi voleli, ako budete
imali neke neprijatnosti, da nam
se javite, pa }emo mi videti o
~emu se radi...“ Rekao mi je
odakle je, da je zavr{io Pravni
fakultet kao odli~an, ali ne mo`e
da se zaposli, pa su ga primili u
policiju... Na kraju ustaje, malo
mu je neprijatno i diskretno
ostavlja vizit kartu. Odlazi, ja
ostajem i sada mi nije svejedno
– rekao je gospodin Kova~evi} u
emisiji voditelja Ivana Ivanovi}a
i nastavio:

- Ja putujem za neko-
liko dana, ~ovek je ostavio vizit
kartu i dok putujem, ja

razmi{ljam o tome {ta bi se
desilo ~oveku koji ima ose}aj
krivice? [ta bi se desilo nekome

koji ima dosije? [ta bi se
nekome desilo koji je bio u poli-
ciji? [ta bi se desilo ~oveku koji
se pla{i? [ta bi se desilo ~oveku

koji `eli da radi? To je poziv na
saradnju. I kada sam se vratio sa
tog puta, pre`iveo sam... ^eka

me brat i ka`e: “Hajde kod
mene? Ne}e{ odmah mo}i da
udje{ u stan. Stan je obijen...
Policija treba da dodje i ustanovi

tragove...“ Dolazi policija, ne
nalazi ni{ta da je ozbiljno
ukradeno. Ispreturane neke stvari
i tako dalje... I zanimljivo, pre
nego {to smo se okrenuli, nestao
mu je sat koji je bio jako
vredan... Onaj ~ak koji ga je
uzeo, iz policije, on ni ne zna
{ta je uzeo. Ustanovio sam,
po{to sam otvorio fla{u viskija,
popili su skoro celu fla{u viski-
ja. Imali su vremena da se
opuste i da rade... Tako po~inje
“Balkanski {pijun“. Pozovu
~oveka na razgovor. On se
upla{i, da bi dokazao da je
lojalan, a ve} je bio i pro{ao tor-
turu, po~inje da radi i ono {to ne
treba da radi. I na tome je
funkcionisala ta cela pri~a –
zaklju~io je Du{an Kova~evi}.

KAKO JE NASTAO “BALKANSKI [PIJUN“? 
NEO^EKIVANI POSETILAC INSPIRISAO DU{ANA KOVA^EVI]A

Du{an Kova~evi} je otkrio gde je na{ao inspiraciju

Jedna od najuspe{nijih i
najvoljenijih predstava na
ovim prostorima je svakako

“Radovan III„, u kojoj je glumac
Zoran Radmilovi} briljirao.
Otkazana je samo jedanput, a
razlog je, mo`e se re}i tu`an i
opravdan.

O svemu ovome govorio
je dramski pisac Du{an
Kova~evi}, koji je ina~e stajao
iza predstave “Radovan III“.

Pre toga, gospodin
Kova~evi}, koji je pre nekoliko
godina gostovao u emisiji “Ve~e
sa Ivanom Ivanovi}em“, se
dotakao 300. izvodjenje
“Radovana“, koji je isto bio
tu`an.

(Predstava “Radovan
III“) Igrana je 300. puta. 300
predstava je odigrana kao jedan
od u`asnijih ~inova, uop{te u
pozori{tu koje sam ja do`iveo.
Bila je posve}ena Zoranu, po{to
je umro. On je odigrao 299 i
spremao se da odigra 300. (pred-

stavu), spremali smo svi da to
napravimo kao posebno slavlje i
on je oti{ao u bolnicu i vi{e nije
iza{ao. 300. predstava je odigrana
tako {to je televizor bio postavl-

jen na sceni. Glumci su igrali
svoje scene, a Zoran je igrao sa
ekrana. I tako je odigrana jedno
vreme, ne cela predstava, ali
jedno vreme... To je bila posveta

Zoranu. I to mi je ostalo u
se}anju, naspram onih 299 koje
su bile urnebesne.... Kao neki kraj
koji nije lep – rekao je Du{an
Kova~evi} u emisiji voditelja

Ivana Ivanovi}a.
Nakon toga, Du{an

Kova~evi} je otkrio za{to je pred-
stava otkazana jedanput.

- Krenula je pri~a o

tome da je otkazana zato {to
Zoran nije mogao da igra, ili je
bio pijan, {to jeste ta~no. Bio sam
i ja pijan, ali pri~a ima svoj drugi
po~etak i drugi razlog. Ja sam bio
kod ku}e i negde oko 2 sata mi
se javlja neko iz Ateljea i
obava{teva me da Zoran sedi u
“Srbijancu“ (“Srpskoj kafani“) i
pije, {to nije dobar znak, jer on u
principu nije imao “ru~nu“. I
alarmirali su me da dodjem da
poku{am da predjem na kafu bar.
I ja sam do{ao u “Srpsku kafanu“
i on mi je rekao da je prethodnih
dana opet nije na spisku za dobi-
janje stana. Nije bio u kombinaci-
ji i da je to ne zna koji put, da
stanuje negde u suterenu, da on
ne mo`e da igra ne{to {to je
sme{no te ve~eri, a da su mu
saop{tili da opet ne}e dobiti stan.
Pitao me je: “Da li ja mogu
ve~eras da ne igram, jer mi se ne
igra?“ Ja sam rekao: “Ne mora{
da igra{, {to se mene ti~e.“ Jer,
stvarno, ne mo`ete da naterate

~oveka da u depresiji izadje na
scenu i da zabavlja nekoga –
rekao je gospodin Kova~evi} i
nastavio:

- I tu smo mi nastavili
da se dru`imo, pomogao sam mu
oko pi}a, {to je bilo normalno,
kada sedi{ u kafani. U neko doba
se pojavljuju pregovara~i koji su
videli da od predstave nema ni{ta,
krenula je pri~a: “Hajde,
Zorane...“ On ka`e: “Ne}u,
ne}u...“ On je uporno odbijao i
rekao je: “Ne}u da igram i kraj.“
Jedan deo publike je u{ao u salu
i vr{en je pritisak na njega. Rekli
su mu: “Zorane, ve} je deo pub-
like u{ao u salu...“ On je rekao:
“Ne dolazi u obzir.“ Da bi taj isti
Zoran Ratkovi}, nesretni, iza{ao
pred publiku i rekao: “Zbog
bolesti glumca...“ Ali nije izgov-
orio do kraja, jer su znali da je u
kafani. I onda su po~eli da
zvi`de. I on je iza{ao... Mi smo
kasnije iza{li i sklonili se. Publika
ga je videla i onda je nastao mali

PREDSTAVA “RADOVAN III“ JE SAMO JEDNOM OTKAZANA:
Zoran Radmilovi} nije hteo da glumi, a razlog je tu`an

Detalje je otkrio Du{an Kova~evi}
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Dr Marko Lopu{ina

Ljubi{a Levajac (1933.) leg-
enda nema~kih gastarba-
jtera u svom domu u

^a~ku ima Muzej srpske dijaspore
Nema~ke. Levajac ve} mesecima
poku{ava da svoju arhivu `ivota i
rada Srba u Nema~koj daruje
op{tini ^a~ak, odnosno Muzeju
grada ^a~ka, ali za to ne nailazi
na razumevanje i odobravanje.

[kolovao se u rodnom
gradu, u kome je zavr{io osnovnu
i srednju {kolu sa vrlodobrim
uspehom. Radio je u porodi~nom
doma}instvu, pomagao roditeljima
u ku}nim poslovima i na njivi.
Upisao je studije ekonomije 1952.
godine na BU i kao uzoran omlad-
inac u~estvovao je na radnima
akcijama ORA “Novi Beograd”,
ORA “Bratstvo i jedinstvo”.

Kao rukovodilac
jugoslovenskih sportskih organi-
zacija u~estvovao je na prvoj
Univerzijadi u Torinu 1959.
godine. Kako je po~eo da se
interesuje za putovanja u inos-
transtvo i dolazak stranih turista u
Jugoslaviju, po~eo je i da saradju-
je sa nema~kom agencijom “Fahr
mit“ (“Putujte sa nama“).

Levajac je postao jo{
1965. godine prvi srpski gastarba-
jter i slu`benik nema~ke dr`avne
uprave. Bilo je to vreme kada su
na{i radnici po~eli da pristi`u iz
Jugoslavije na privremeni rad u
Nema~ku.

- Odlazak na rad u inos-
transtvo bio je dr`avni projekat
Jugoslavije koji se isplatio i naro-
du i dr`avi. Mi smo gradili
Evropu i Srbiju. Od 1970. godine
radio sam kao direktor pred-
stavni{tva Turisti~ke organizacije
“Jugoturs“ za Nema~ku, Austriju i
[vajcarsku i do penzije 2003. –
pri~a Ljubi{a Levajac.

Prvo je postao ~lan FK
“Progres“ u Frankfurtu, a potom
JKUD “Oro“, Jugoslovenskog cen-
tra i vode}a li~nost (1978)
Zajednice udru`enja jugosloven-
skih gradjana u Frankfurtu.

– U~estvovao sam u
organizovanju najve}e
jugoslovenske priredbe 1981.
godine – proslave Dana mladosti
na gradskom Vald stadionu u
Frankfurtu sa 3.000 izvodja~a i
pred 40.000 posetilaca. Proslava je
okon~ana fudbalskom utakmicom
izmedju beogradske “Crvene
zvezde” i zagreba~kog “Dinama” –
pri~a Levajac.

Vratio se na porodi~no
imanje u predgradju Kalinovci,
gde je podigao novu ku}u i u nju
smestio svoj Muzej dijaspore,
odnosno srpskih gastarbajtera u
Nema~koj. U njemu se nalaze
kolekcije zvani~nih dokumenata
klubova i udru`enja, foto-doku-
mentacija, zbirka zastava i drugih
obele`ja na{e kolonije, kolekcija
plakata o najva`nijim dogadjajima,
a posebno o koncertima umetnika
iz otad`bine, galerija umetni~kih
slika, kao i li~ne zbirke zna~aka,
privezaka, kravata.

Poklanjam gradu ^a~ku
moj Muzej dijaspore sa hiljadu
eksponata kao i moju ku}u sa
imanjem – rekao nam je vidno
raspolo`en Ljubi{a Levajac.

MUZEJ U SJENICI
I Bratoljub Bajo ]uk

(1950), legenda be~kih aktivista
ima u ku}i u Sjenici svoj Muzej
austrijskih gastarbajtera. On je bio
pravni i politi~ki arhitekta klubova
i udru`enja klubova u Be~u. Bio
je novinar, dopisnik Radio
Beograda u emisiji “Ve~eras
zajedno“ u kojoj je javljao vesti iz
Austrije i Be~a. Poredili su ga sa
~uvenim jugoslovenskim
reporterom Grgom Zlatoperom,
koji se javljao iz Njujorka.
Obojica su imali rapav i prepoz-
natljiv glas.

]uk je bio cenjen kod
Austrijanaca kao jugoslovenski
politi~ki aktivista, ali i kao prvi

savezni sudija u rukometu. Bio je
~lan Odbora Grada Be~a za
dru{tvene aktivnosti i mnogo puta
na sastancima sa gradskim
funkcionerima. U vreme kada je
]uk bio predsednik Udru`enja,
1992. godine, Grad Be~ je finan-
sirao ovu na{u krovnu organizaci-
ju sa 80.000 {ilinga.

Bio je na razgovorima
kod predsednika Helmuta [mita,
kod kancelara Bruna Krajskog,
kod gradona~elnika Be~a, kod
funkcionera Saveza sindikata
Austrije, kod ministra sporta, kod
{estorice ambasadora SFRJ, koliko
ih je bilo u Be~u za vreme nje-
govog dru{tvenog anga`ovanja. Za
izuzetan dru{tveni rad sa gastarba-
jterima i sindikalcima Austrijanci
su mi uru~ili veliko priznanje –
Povelju Grada Be~a, skromno
govori ]uk.

Godine 2005. srpski
aktivista, osniva~ i organizator
mnogih klubova, manifestacija,
~lan Udru`enja srpskih i

jugoslovenskih klubova u Be~u,
njegov do`ivotni i po~asni
predsednik Bratoljub Bajo ]uk
dao je ostavku na sve svoje
funkcije.

Jesen i zimu ]uk provo-
di u Vrnja~koj Banji, a prole}e i
leto u Sjenici. ^ita istorijske
knjige i sredjuje svoj Kabinet
srpske dijaspore. Re~ je o li~nom
muzeju od 36 kvadrata sa hiljadu
eksponata, fotografija, dokumenata
i knjiga iz patriotskog `ivota
Bratoljuba ]uka.

Moji eksponati bili su na
izlo`bi u Muzeju Jugoslavije o
gastarbajterima, koju sam imao
~ast da otvorim. Moje fotografije i
dokumenta su objavljeni u tri
monografije o na{em
udru`enju i zajednici.
Snimljen je i film o
mom muzej u Sjenici –
nabraja ]uk.

Ponosan je na
svoj mali legat u kome
na zidu dr`i oka~ene
ikonu Svetog Nikole i
fotografiju Josipa Broza
Tita. Upravo pi{e i
priprema knjigu memo-
ara. To }e biti trilogija
o njegovom gastarba-
jterskom `ivotu:
“Odlazak“, “Opstanak”
i “Povratak”. I odr`ava
svoj Muzej austrijskih
gastarbajtera, za koji se
iz op{tine Sjenica i
dr`ave Srbije niko ne interesuje.

MUZEJ U 
NOVOM BE^EJU
Milica Mila Malruni

(1953) }erka Dimitrija Pivni~kog,
legende kanadske dijaspore, ima u
njegovom domu u Novom Be~eju
svoj Muzej kanadske dijaspore.
Rodjena je u Sarajevu, u porodici
srpskog lekara Dimitrija Mite
Pivni~kog. Rasla je uz brata
Jovana i sestru Ivanu Pivni~ki.

Sa majkom Bogdankom
emigrirali su 1958. u Montreal,

gde je njen otac (1956) dobio
posao u kraljevskoj bolnici
“Viktorija“. Studirala je in`enjer-
ing na Konkordija univerzitetu.
Udala se sa 19 godina. Postala je
supruga kanadskog premijera
Brajana Malrunija, `ena koja je
ponajvi{e doprinela afirmaciji Srba
u Kanadi.

Fondacija dr Dimitrija
Pivni~kog, njenog oca, sa
sedi{tem u Montrealu, nesebi~no
podr`ava mlade nau~nike u
oblasti neurologije, a zbog
bliskih odnosa sa Belom ku}om i
Kralji~inom rezidencijom u
Londonu, porodica Malruni nosi
epitet jedne od najuglednijih
porodica u Kanadi.

– Prilikom posete Mila
Malruni Pivni~ki pre dve godine
inicirala je ideju i otvaranja
prvog Muzeja srpske dijaspore u
rodnoj ku}i dr Jovana Pivni~kog
u Novom Be~eju, na kojoj je
tom prilikom otkrivena i memo-
rijalna plo~a – najavio je tada
predsednik op{tine Sa{a
Maksimovi}.

Tada je odr`ana i promo-
cija knjige koja nosi naziv
“Porodica Pivni~ki u istoriji
Novog Be~eja“, potvrdio je ~lan
uredjiva~kog odbora Vladimir
Davidovi}. Izdavanje knjige o
ulozi porodice Pivni~ki u
zavi~ajnoj istoriji omogu}ila je
Op{tina Novi Be~ej. Od tada,
medjutim, u ovoj op{tini nije ni{ta
u~injeno. Muzej Mile Malruni, kao
i muzeji Ljubi{e Levajca i
Bratoljuba ]uka su ostali
zatvoreni za javnost.

Srpska udru`enja iz
dijaspore predla`u da se od ova tri
muzeja u Srbiji napravi jedan prvi
i jedini Muzej srpskog rasejanja.

Srbi u rasejanju

ZAKLJU^ANA ISTORIJA DIJASPORE
U Srbiji postoje tri muzeja dijaspore, ali nijedan nije otvoren i aktivan, jer lokalna zajednica za to nije zainteresovana

Muzej Ljubi{e Levajca

Muzej Bratoljuba ]uka

www.serbianmirror.com
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2022. – Novi roman poz-
natog romansijera i pesnika Lasla
Bla{kovi}a Carinska ulica u
Novom Sadu nedavno je objavljen
u izdanju Arhipelaga u ediciji
Zlatno runo, u saradnji sa Futura
publikacijama iz Novog Sada.

Carinska ulica u Novom
Sadu je roman po slikama i ulica-
ma Novog Sada. Bla{kovi}ev
roman je neobi~na moderna hroni-
ka grada od tridesetih godina XX
veka do na{ih dana. Polaze}i od
umetnosti i `ivotne sudbine mod-
ernisti~kog slikara Bogdana
{uputa, koji je, izmedju ostalog,
zabele`io Novi Sad i njegove
ulice i prozore u jednom istori-
jskom trenutku, Bla{kovi} prati
kako ovu umetni~ku avanturu koja
}e se zavr{iti u istorijskim udesi-
ma Drugog svetskog rata, tako i
dinamiku samog grada koji se
menja, ali u tim promenama
nu`no ~uva i neke tragove minu-
log vremena. Bla{kovi}evo

pripovedanje u Carinskoj ulici u
Novom Sadu insistira na
autenti~nosti i dokumentarnosti,
zbog ~ega drugi deo romana
postaje niz dokumentarnih priloga
razli~ite vrste koji iznutra osvetl-
javaju pojedine epizode iz prvog
dela romana.

Uzbudljiva potraga za

~injenicama jednog `ivota i jedne
umetni~ke avanture odvode pisca,
a za njim i njegovog ~itaoca, do
pitanja gde se danas nalazi
Carinska ulica u Novom Sadu i
da li umetni~ka svedo~anstva o
jednom gradu, njegovim ulicama i
ljudima traju du`e od svedo~anst-
va bilo koje druge vrste.

Laslo Bla{kovi} je u
Carinskoj ulici u Novom Sadu
napisao prvorazredni novosadski
roman na{eg vremena.

Laslo Bla{kovi} je u
knji`evnost u{ao kao pesnik
objavljuju}i niz pesni~kih knjiga
(od knjiga Gleda{, Zlatno doba i
Crvene brigade do Ritam-ma{ine i
@ivota baca~a kocke) za koje je
dobio va`ne pesni~ke nagrade i
nepodeljeno priznanje knji`evne
kritike.

Od kraja devedesetih i
romana Svadbeni mar{ Laslo
Bla{kovi} je prisutniji kao
romansijer. Za svoje romane

Bla{kovi} je dobio Nagradu
Dru{tva knji`evnika Vojvodina
za knjigu godine, Nagradu Fonda
“Borislav Peki}“, Nagradu SANU
iz Fonda “Branko ]opi}“ za
najbolju knjigu godine i Nagradu
“Stevan Sremac“ za proznu
knjigu godine.

Bla{kovi}ev roman

Madonin nakit izabran je medju
deset najboljih srpskih romana
napisanih posle pada Berlinskog
zida koji su sastavni deo antologi-
jske edicije 100 slovenskih
romana. Ovaj roman objavljen je
i na engleskom jeziku.

Pored Madoninog nakita,
najpoznatiji romani Lasla
Bla{kovi}a su Mrtva priroda sa
satom, Adamova jabu~ica, Turnir
grbavaca, Posmrtna maska,
Razbrajalica i Prate}i vokali.

Proza i poezija Lasla
Bla{kovi}a prevedeni su na
engleski, ruski, francuski,
nema~ki, madjarski, poljski,
rumunski, slova~ki, ukrajinski,
makedonski, bugarski i slovena~ki
jezik.

Objavljivanje romana
Carinska ulica u Novom Sadu
podr`ala je Fondacija “Novi Sad –
Evropska prestonica kulture“.

www.arhipelag.rs

Carinska ulica u Novom Sadu
Novi roman Lasla Blaškovi}a u izdanju Arhipelaga

@iri u sastavu: Teofil Pan~i}
(predsednik), Marija
Nenezi}, Branko Kuki},

Ivan Milenkovi} i Marjan ^akare-
vi}, na zavr{noj sednici odr`anoj
24. 1. 2022. godine, odlu~io je da
NIN-ovu nagradu kritike za
najbolji roman na srpskom jeziku,
objavljen u 2021. godini, dodeli
romanu DECA, autorke Milene
Markovi}, u izdanju izdava~ke
ku}e L.O.M.

Za nagradjeni roman
glasali su Teofil Pan~i}, Ivan
Milenkovi} i Marjan ^akarevi}.

Za roman POGOVOR
Davida Albaharija, u izdanju
^arobne knjige, glasao je Branko
Kuki}, a za roman Srdjana V.
Te{ina MOKRINSKE HRONIKE,
u izdanju Arhipelaga, glasala je
Marija Nenezi}.

U naju`em izboru bili su
i romani SAMPAS Ilije Djurovi}a
(Tre}i Trg/Srebrno drvo), ONO O
^EMU SE NE MO@E GOVORITI
Elvedina Nezirovi}a (Laguna),
[PANSKA ^IZMA Vladimira
Kopicla (Laguna).

Roman-poema Milene
Markovi} DECA poeti~ki je isko-
rak kakav se ni u takozvanim
velikim knji`evnostima ne de{ava

u svakoj sezoni. Na razmedji
istorijskog i intimnog, tematizuju}i
vi{egeneracijske naslage tradicija i
njihovih odjeka, kao i njihove
reperkusije na ljudsku, upravo

`ensku intimu, autorka u nekoj
vrsti sumiranja, ali i transcendiran-
ja dosada{njeg pesni~kog i dram-
skog opusa ispisuje potresnu prozu
u stihu kakva }e postati nezaobi-
lazan deo egzistencijalnog iskustva

svakog budu}eg ~itaoca.
Tako se u skoro

sedamdeset godina dugu istoriju
najuticajnijeg doma}eg knji`evnog
priznanja Milena Markovi} upisala

kao jedna od tek {est dobitnica i
prva medju njima koja je to priz-
nanje osvojila knjigom na razmed-
ji knji`evnih rodova i vrsta, za
koju se ne mo`e sa sigurno{}u
tvrditi da je roman u uobi~ajenom

zna~enju termina, ali “{to se ti~e
poezije i proze, to je tanka linija,
{ta je {ta“ (M. Markovi}).

Milenu Markovi} i poz-
najemo najpre kao dramsku

spisateljicu i pesnikinju.
Zavr{ila je dra-

maturgiju na Fakultetu
dramskih umetnosti na
kome je sada vanredni
profesor.

Ve} prve drame
– “Paviljoni“ i “[ine“ –
postavljene su na sceni
Jugoslovenskog dram-
skog pozori{ta i postale
su hitovi.

Ipak, u jednom
intervjuu, povodom ovih
drama koje su obele`ile
po~etak njene karijere,
izjavila je: “Kada sam
iza{la sa Paviljonima i
[inama, ja sam bila
ozna~ena kao jedan tako
blokovski ‘urbani’ novi
glas nove generacije.

Nije mi se nikako to svidelo da me
stave u kalup. Ja ne volim etikete,
ne volim kalup. Sve pri~e su moje
i ~itav svet i ne}e meni niko da
odredi {ta }u ja da radim i {ta }u
da pevam.“

Za knjige poezije dobila
je nagrade “Biljana Jovanovi}“ i
“Djura Jak{i}“, za drame – dve
Sterijine, nagradu “Borislav
Mihajlovi} Mihiz“, “Milo{
Crnjanski“, a pripalo joj je i priz-
nanje “Todor Manojlovi}“, kao i
za najbolji filmski scenario na
Festu.

Napisala je scenarija za:
“Sutra ujutru“, “Beli, beli svet“,
“Rudarska opera“, “Otad`bina“,
“@iv ~ovek“, filmove koje je
re`irao Oleg Novkovi}.

Njih dvoje su umetni~ki i
`ivotni tandem. Zajedno su radili i
na seriji “Mo~vara“, a Milena je i
jedan od scenarista serije “Ne~ista
krv“. Njen brat je istori~ar Predrag
Markovi}. Majka je dvoje dece.
Rodjena je 9. aprila 1974. u
Beogradu.

Svojevremeno pozvana
da otvori festival Bitef, svoje
obra}anje pred prepunom salom
Sava centra po~ela je re~ima:
“Ne}u re}i da mi je ~ast, jer pri~a
o ~asti nije moja pri~a.“

Pokrovitelji NIN-ove
nagrade su Sberbank, jedna
doma}a, kao i dve strane kom-
panije, koje `ele da ostanu anon-
imne.

MILENA MARKOVI] 
DOBITNICA NIN-OVE NAGRADE
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Pravoslavni vernici i Srpska
pravoslavna crkva 14. feb-
ruara obele`avaju Svetog

Trifuna, dok se u zapadnom
svetu obele`ava Sveti Valentin,
koji je poznatiji kao Dan
zaljubljenih. Sveci su bili savre-
menici i obojica su stradali
mu~eni~kom smr}u pripovedaju}i
hri{}anstvo u mnogobo`a~kom
Rimskom carstvu.

U susret Svetom
Trifunu i Svetom Valentinu
Akademska srpska asocijacija u
saradnji sa “Ogledalom“ poklan-
ja mesec dana besplatnih ~asova
srpskog kao zavi~ajnog i stranog
jezika preko Skajpa. Prijave
traju do 28. februara.

Sveti Trifun
Sveti Trifun je jedan od

Hristovih velikomu~enika koji su
stradali za hri{}ansku veru. Od
malih nogu je bio pobo`an, a kao
dete vreme je provodio ~uvaju}i
guske. Bog ga je darovao
~udotvorstvom i isceljenjem.
Tokom svog `ivota le~io je mnoge
bolesne i pomagao svima koji su
mu se obratili za pomo}. Za vreme
vladavine cara Gordija izle~io je
carevu }erku Gordijanu, a od cara
je dobio bogatstvo. Sve bogatstvo
je podelio siroma{nima i nastavio
da ~uva guske. Mnogi ljudi posle
izle~enja primili su hri{}ansku
veru.

Kada je na rimski presto
do{ao car Dekije po~eli su sa pro-
gonom hri{}ana. Svetom Trifunu
su odrubili glavu, jer nije `eleo da
se odrekne Hrista.

Verovanje i obi~aji 
kod Srba:
Na dan Svetog Trifuna,

14. februara, vinogradari odlaze u
vinograd da ore`u bar jedan ~okot
vinove loze i poliju ga vinom.
Veruje se da }e gro`dje dobro
roditi.

Ako na Svetog Trifuna
pada ki{a ili sneg, veruje se da }e
biti rodna godina.

Ukoliko dan bude vedar,
godina }e biti su{na i nerodna.

Sveti Valentin
Sveti Valentin je bio

episkop i mu~enik. Veruje se da je
pogubljen zato {to je car Klaudije
II smatrao da su neo`enjeni
mu{karci bolji vojnici, dok se
biskup Valentin protivio i organi-
zovao je tajna ven~anja. Zbog toga

je ba~en u tamnicu i nad njim je
izvr{ena smrtna kazna 14. februara.
Kasnije je car Julije na njegovom
grobu podigao baziliku i otad se
svetac po~eo slaviti medju
hri{}anima.

U 15. veku je ovaj svetac
povezan sa praznikom zaljubljenih

(Dan zaljubljenih) i od tada se
slavi sve do danas.

Zanimljivosti
Uobi~ajeno je da se za

dan Svetog Valentina {alju ljubav-
na pisma, ali prema tradiciji ona
moraju biti nepotpisana!

U {ekspirovom

“Hamletu“ spominje se re~enica:
“Sutra je Dan Sv. Valentina”.

Pravoslavna crkva Svetog
Valentina slavi 13. avgusta s tim
{to se on ne proslavlja kao za{tit-
nik zaljubljenih.

U susret Svetom
Trifunu i Svetom Valentinu,
Akademska srpska asocijacija u
saradnji sa “Ogledalom“ poklan-
ja mesec dana besplatnih ~asova
srpskog kao zavi~ajnog i stranog
jezika preko Skajpa. Prijave
traju do 28. februara. Ukoliko ste
zainteresovani za u~enje, mo`ete
se prijaviti putem sajta
www.asasocijacija.comili preko
imejla: asasocijacija@gmail.com.

Akademska srpska aso-
cijacija je jedina {kola srpskog
kao zavi~ajnog i stranog jezika
akreditovana od strane Agencije
za kvalifikacije i Ministarstva
prosvete, nauke i tehnolo{kog
razvoja Republike Srbije. Pored
akreditacije, Akademska srpska
asocijacija ima blagoslov Sinoda
Srpske pravoslavne crkve, a
podr`avaju nas i Ministarstvo kul-
ture i informisanja i Uprava za
saradnju s dijasporom i Srbima u
regionu.

SVETI TRIFUN I SVETI VALENTIN: VINO ILI LJUBAV?
IZ AKADEMSKE SRPSKE ASOCIJACIJE
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Nikola Tesla je celom svetu doneo
budu}nost. Novak Djokovi} je
stvorio budu}nost tenisa i mod-

ernog sporta. Djokovi} je novi Nikola Tesla
– izjavio je Nikola Lon~ar, predsednik TNF
iz Filadelfije

Odlukom uprave i ~lanova Tesline
nau~ne fondacije iz SAD, koju ~ine
ameri~ki Srbi, Amerikanci i obo`avaoci
srpskog genija iz ~itavog sveta, Novaku
Djokovi}u, najboljem svetskom sportisti
dodeljen je Orden Nikole Tesle.

U obrazlo`enju koje je potpisao
Nikola Lon~ar, predsednik TNF iz
Filadelfije, se izmedju ostalog ka`e:

- Nikola Tesla je celom svetu
doneo budu}nost. Novak Djokovi} je stvo-
rio budu}nost tenisa i modernog sporta.
Novak Djokovi} je novi Nikola Tesla i
novi srpski genije. Svojim delima uzdigao
je svetsku javnost, a nas Srbe u~inio ponos-
nim. Mi mu se ovim ordenom zahvaljuje-
mo i dajemo Novaku Djokovi}u punu
podr{ku u njegovom sportskom, humani-
tarnim i patriotskom radu.

Orden Nikole Tesle ustanovljen je
u Teslinoj nau~noj fondaciji pre nekoliko
godina kao odli~je “ U duhu Nikole Tesle“
ili “Tesla spirit award“.

Povod za dodelu Ordena Nikole
Tesle najboljem sportisti sveta su neprijat-
na dogadjanja u Australiji, koja su za
posledicu imala poni`avanje i ru{enje ugle-
da samog Djokovi}a, ali i njegovog srpskog
naroda. Iskazana netpeljivost, a u nekim
slu~ajevima i mr`anja prema Novaku,

proizvela je i mr`nju prema Srbima, {to ne
prili~i dr`avama i li~nostima iz
demokratskog sveta.

- Nikola Tesla i Novak Djokovi}
su tesno povezane li~nosti, jer poti~u iz
srpskog etnosa, jer se kao Dinarci i Srbi
fizi~ki li~e, i jer su, {to je za nas u TNF
bilo najva`nije, svojim delima zadivili svet
i pokazali mentalnu i duhovnu snagu srp-
skog naroda. Tesla i Djokovi} su danas
simboli i ambasadori srpskog naroda u

svetu – smatra Nikola Lon~ar, tvorac
Tesline nau~ne fondacije.

Kako nam je rekao Zoran Bulovi},
predsednik TNF Srbija, prema podacima
ove srpske organizacije iz Filadelfije, srps-
ki genije Nikola Tesla je danas najpoznati-
ji i najpopularniji Srbin na svetu. Ima 63
miliona pojavljivanja na Internetu i 33
spomenika i biste u 20 dr`ava sveta.

- Novak Djokovi} je uz rame
Nikole Tesle. Novak je najpopularniji mod-

erni Srbin u svetu. Ima na Internetu 17,3 mil-
iona pojavljivanja. Nosilac je dva velika priz-
nanja kao najbolji teniser na planeti Zemlji i
kao najbolji svetski sportista u 2021. godini.
U vreme ovih dogadjanja u Austrliji dobio je
milion novih poruka iz ~itavog sveta.
Ameri~ki Srbi predla`u da se Djokovi}u
podigne spomenik u Njujorku, pored monu-
metna Nikole Tesle, koji je Novak svojevre-
meno posetio – ka`e Nikola Lon~ar.

Kako nam je u Filadelfiji re~eno,
Teslina nau~na fondacija }e Novaku
Djokovi}u uru~iti Orden Nikole Tesle
prvom prilikom, kada se dogovori susret sa
svetskim prvakom i najboljim sportistom
sveta.

ORDEN NNIKOLE TTESLE ZZA NNOVAKA DDJOKOVI]A
Teslina nau~na fondacija iz Amerike odlikovala svetskog prvaka u tenisu

Orden U Duhu Nikole Tesle

Autori su akademski slikari Tamara Osmjali}, Irvin
Masli~i} i Stefan Stojanovi} kojima su trebala ~etiri dana da
završe mural najboljem svjetskom teniseru Novaku Djokovi}u.
Inicijativu je pokrenula i finansirala projekat NVO “Together
Montenegro“ iz Berana

Mural je visine 10 metara, a umetnicima su trebala
~etiri dana da ga završe. Radi se o najve}em muralu do sada
koji je posve}en srpskom teniseru.

Inicijativu za izradu murala, kao i finansijska sredstva,
pokrenula je i obezbijedila NVO “Together Montenegro“ iz
Berana, ~iji je vlasnik Miomir Miki Vujovi} – rodjeni Beranac
koji `ivi i radi u Luksemburgu, a u saradnji sa Školom spota
“Iva“ i uz podršku Opštine Berane.

Mural je oslikan na zgradi gde se nalaze prostorije
pomenute organizacije.

Završen mural NOVAKA
ÐOKOVI]A u Beranama

NAJVE]I DO SADA
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Du{an Vlahovi} srpski
fudbaler i zvani~no je
potpisao ugovor sa

Juventusom, objavio je torinski
klub.

Juventus je Vlahovi}a
kupio za 75 miliona evra od
Fjorentine, uz ugovor na ~etiri i
po godine i platu od sedam mil-
iona evra godi{nje.

U novom klubu ga je
do~ekao Leonardo Bonu~i,
Du{an je ve} upoznao nove
saigra~e, preglede je pro{ao i
zaveden je kao transfer oko
18.30. Klub je to potvrdio ne{to
kasnije.

U novom klubu nosi}e
broj 7 , kao Kristijano Ronaldo
pre njega.

Juventus ga je pred-
stavio na originalan na~in.

Vlahovi} je blistao u
Fjorentini u prethodnih godinu
dana i tu je postizao golove kao
na traci, {to je privuklo torins-
ki klub.

Od septembra, oktobra
se jo{ znalo da srpski {pic ne}e
da produ`i ugovor sa “Violom“,
na{iroko se spekulisalo zbog
~ega i ve} jesenas je bilo infor-
macija da je to zbog Juventusa.

Oborio je i rekord srp-
skog fudbala, po{to je prethod-
no taj rekord dr`ao Luka Jovi},
kada je leta 2019. pre{ao u
Real Madrid za 60 miliona
evra.

Vlahovi} je u teku}oj
sezoni dao 20 golova na 24
me~a Serije A i Kupa Italije, a
podelio je i ~etiri asistencije.

Predsednik Juventusa anga`ovao se da pomogne najve}em poja~anju svog
kluba oko obezbedjivanja sme{taja

Nije bilo lako obezbediti Vlahovi}ev potpis, pa je Juventus, na ~ijem je ~elu
mo}na porodica Anjeli, sa predsednikom Andreom Anjelijem, morala da “razbije kasu“
i obezbedi vi{e od 100 miliona evra, kada se ura~una ~itav Vlahovi}ev ugovor i plata
uz obe{te}enje. Ali, to nije bilo sve. Naime, kako ekskluzivno saznajemo, predsednik
Juventusa je Vlahovi}u obezbedio i ku}u u elitnom naselju nedaleko od parka San Vito,
koji je van u`eg jezgra Torina.

Anjeli se anga`uje oko ovoga samo kod najva`nijih igra~a Juventusa, a
o~igledno je da Vlahovi}a u Torinu smatraju novom zvezdom i jednim od lidera i vodja
u narednih nekoliko godina.

Upravo je u ovom naselju, u kojem su uglavnom velelepne vile, u periodu
dok je igrao za Juventus `iveo i Kristijano Ronaldo. Ovde su stacionirane i najve}e
zvezde Juve, koje }e biti kom{ije Du{ana Vlahovi}a u Torinu.

www.serbianmirror.com

Ekskluzivno: Anjeli obezbedio
Vlahovi}u ku}u u elitnom 
kraju gde je `iveo Ronaldo

Najskuplji transferi srpskih fudbalera
Dušan Vlahovi} je sa pomenutih 70 miliona evra izbio ubedljivo na prvo mesto

kada se radi o listi najskupljih transfera nekog srpskog igra~a.
A evo i koji naši fudbaleri se trenutno nalaze u vrhu te liste:

10. mesto – Nikola Maksimovi} (Torino – Napoli) 21 milion evra
9. mesto – Luka Jovi} (Benfika – Ajntraht) 22,34 miliona evra

8. mesto – Aleksandar Kolarov (Lacio – Man~ester siti) 23,86 miliona evra
7. mesto – Aleksandar Mitrovi} (NJukasl – Fulam) 24,7 miliona evra

4. mesto – Savo Miloševi} (Saragosa – Parma) 25 miliona evra
4. mesto – Nemanja Mati} (Benfika – ~elsi) 25 miliona evra

4. mesto – Lazar Markovi} (Benfika – Liverpul) 25 miliona evra
3. mesto – Nemanja Mati} (~elsi – Man~ester junajted) – 44,7 miliona evra

2. mesto – Luka Jovi} (Ajntraht – Real Madrid) – 60 miliona evra
1. mesto – Dušan Vlahovi} (Fiorentina – Juventus) – 70 miliona evra.

Najskuplji transferi
svih vremena 

– gde je medju njima 
Dušan Vlahovi}?

Imaju}i u vidu visinu
obešte}enja Fiorentini, a
ono je iznosilo 70 garan-
tovanih miliona evra,
Vlahovi} je tako svrstan na
deobu 32. mesta najsku-
plje pla}enih poja~anja u
istoriji fudbala.

Na pomenutoj poziciji
su još Viktor Osimhen
(prešao za pomenutu sumu
iz Lila u Napoli), Rodri (iz
Atletiko Madrida u
Man~ester siti prešao
posle obešte}enja od 70
miliona) i Tomas Lemar (iz
Monaka u Atletiko Madrid)

Interesantno je da je
Vlahovi}ev transfer za pola
miliona evra skuplji od
onog kada je Zlatan
Ibrahimovi} prešao iz
Intera u Barselonu (69,5
miliona evra 2009. godine,
što je dovoljno za 35.
mesto na “ve~noj listi“).

Na vrhu liste nalaze se
Nejmar (222 miliona za
prelazak iz Barselone u
Pari Sen @ermen), zatim
Kilijan Mbape (180 miliona
za prelazak iz Monaka u
Pari Sen @ermen), te Filipe
Kutinjo (145 miliona za
prelazak iz Liverpula u
Barselonu).



26 Februar 2022.Astrologija

Ovan
Posao: Mesec
zapo~inje povoljnim

aspektima {to vama
donosi brzinu i jasnoæu u
zaklju~ivanju i dono{enju odluka.
Bi}ete brzi i efikasni sa puno
novih ideja kako za sebe tako i za
saradnike i kolege. Dosta povoljni
aspekti za one koji nisu zaposleni
kao i one Ovnove koji su u pri-
vatnom biznisu. Finansijaska
situacija }e biti prili~lno stabilna,
a takodje postoji mogu}nost i
dodatnog priliva novca. Oni koji
se bave bankarstvom, finansijama,
nekretninama mogu imati jako
unosan mesec i ostvariti dobro
poslovanje.

Ljubav: Planetarni
aspekti u va{em polju tajni da}e
naglasak na tajnim ljubavima,
tajnim susretima. Ovde su mogu}e
i afere, ulazak u veze koje su
zabranjene, mada ovaj aspekt
mo`e doneti razotkrivanje, pa pri-
pazite. Za one koji su u duzim
vezama mogu}e da se provla~i
pitanje braka, zajednice, mada
mnogi Ovnovi jo{ nisu spremni za
tako velike promene. Druga
polovina meseca naro~ito je
povoljna za slobodne Ovnove.
Bi}ete jako privla~ni za suprotni
pol.

Zdravlje: Sklonost
prehladama.

Bik
Posao: Polje posla je
prikazano kao prili~no

nestabilno, {to donosi
korenite promene. Kod mnogih
Bikova do}i }e do promene u
strukturi i na~inu poslovanja, pa
}ete morati da se prilagodite, a to
}e Vama te{ko pasti. Prisutan je
neki strah zbog posla, nesigurnost
kako }ete uspeti da se prilagodite
novonastaloj situaciji.
Nezaposlenim Bikovima je povol-
jan period za pronala`enje posla,
naro~ito u dr`avniim institucija-
ma. Takodje, onima koji se bave
kreativnim poslom, modom,
slikarstvom, muzikom, dizajnom,
jako je povoljan period za
inspiraciju i nadahnu}e.

Ljubav: Vladarka va{eg
znaka, Venera, daje Vamveliku
privla~nost i bi}ete kao magnet za
suprotni pol. Mogu} je ulazak u
vezu sa osobom koja vam se ve}
duze vreme dopada, naro~ito ako
tu osobu poznajete kroz posao.
Izuzetno povoljan period za
ljubav, romanti~ne susrete, partner
}e Vam biti naklonjen, a mogu}e
da Vas obraduje prijatnim izne-

nadjenjem. Za one koji su u tajn-
im vezama, takodje je povoljan
period za ljubavne susrete. Za slo-
bodne Bikove sme{i se ljubav sa
osobom koju upoznaju preko pri-
jatelja, dru{tvenih mre`a...u ovom
periodu lako neko prijateljstvo
mo`e da preraste u emotivnu
pri~u.

Zdravlje: Nervoza i
problemi sa digestivnim traktom.

Blizanci
Posao: Odli~an je
period za posao.

Bi}ete inovativni i puni
novih ideja, dosta }ete se na poslu
isticati tokom ovog meseca.
Povoljan je period da napredujete
na poslu, a bi}ete podr`ani od
nadredjenih kao i kolega.
Naprosto }ete se isticati i
odska}ete od proseka u svakom
pogledu, te{ko da }e neko mo}i
da Vam parira. Jako je povoljan
period i za Blizance koji tra`e
posao. Sa ovim uticajima do posla
mo`ete do}i brzo i neo~ekivano,
zato dajte sebi dozvolu da tra`ite
bolje i kvalitetnije. Za one koji su
u svetu komjutera, digitalnog mar-
ketinga, IT tehnologije, sna`an je
period da dostignete maksimum i
da napredujete jo{ vi{e.

Ljubav: Za one koji su
slobodni polje Ljubavi nosi lepa
iznenadjenja i zanimljiva poz-
nanstva. Mogu}e je da kroz neke
poslovne prilike upoznate jako
pametnu osobu koja }e vas osvo-
jiti. Ovi uticaji obe}avaju da veza
mo`e da traje na du`e staze i da
bude ozbiljna pri~a. Za one koji
su u braku nije naro~ito povoljan
period. Dosta nesuglasica, nespo-
razuma oko novca, finansija, polje
braka mo`e lako u}i u ve}u krizu,
pa pripazite. Za one koji su u
tajnim vezama takodje dolazi peri-
od nekog zastoja kao i sumnje u
partnera. Savet je da ne analizirate
puno, ve} da budete strpljivi i da
pustite da ovi uticaji prodju.

Zdrvlje: Nervna napetost,
mentalna iscrpljenost mogu vas
dosta ometati tokom ovog meseca,
savet je da priu{tite sebi vi{e sna
i odmora.

Rak
Posao: Prijatna
atmosfera na poslu

prati}e Vas tokom celog
meseca. Bi}ete jako kreativni,
pomalo i lenji, ali o~ekujte
pobolj{anje finansija, pove}anje
plate ili neke iznenadne dobitke.
Za one koji se bave umetni~kim
zanimanjima ovaj mesec donosi

uspeh, ali i popularnost. Finansije
imaju tendenciju da se uve}avaju.
Za nezaposlene Rakove period
mo`e biti dosta konfuzan, kao da
lutate i ne znate da li je ne{to
dobro za vas ili nije. Ipak, imate
povoljne uticaje da pronadjete
posao do kraja ovog meseca. Za
one koji studiraju nije naro~ito
povoljan period za polaganje ispi-
ta, naro~ito ako mislite da se
mozete provu}i ili igrati na kartu
sre}e.

Ljubav: Polje partnerstva
je pod jakim uticajem Saturna,
naro~ito je taj uticaj izrazen za
Rakove rodjene u tre}oj dekadi.
Partner moze biti hladan, mrzo-
voljan, zahtevan, a takodje posto-
ji naznaka da odnos zahladi u
narednom periodu. Za slobodne
Rakove povoljan je period za
ljubav sa osobom koju upoznaju
kroz poslovne prilike. Tajni
pogledi, skrivene emocije,
zaljubljivanje, sve je to mogu}e
da Vam se ovog meseca dogodi.
Oni koji su u tajnim vezama
mogu biti izlo`eni razotkrivanju,
naro~ito ako su u vezi sa osobom
sa kojom poslovno saradjuju.

Zdravlje: Slabe ta~ke
ovog meseca su kolena i zglobovi.

Lav
Posao: Posao nosi
neke probleme tokom

meseca, nesporazume,
stvari }e se odvijati tokom koji
niste planirali i o~ekivali. Nemojte
se dr`ati za staro, ve} se otvorite
za nove mogu}nosti. Dobro bi
vam do{ao savet `enske osobe,
ako ga prihvatite, nemojte sada
misliti da vi znate najbolje. Oni
koji nisu zaposleni mogu}e da
iskrsne neki posao, prilika, tokom
prve polovine meseca. Mo`da ona
nije najsjajnija, ali mo`e vama
doneti zadovoljstvo i uspeh. Za
one koji su u privatnom biznisu,
naro~itu pa`nju treba posvetiti
finansijama, ako imate dugovanja
gledajte {to pre da ih vratite.

Ljubav: Pod uticajima
ste koji donose tajne veze, skri-
vanje emocija, flert sa osobom
koja nije slobodna. Ipak, sve }e
vas to dosta privla~iti i povoljan
je period za tajne susrete. Onima
koji su u braku ve} neko vreme
imate probleme u komunikaciji sa
partnerom. Mo`e do}i i do te`ih
re~i, neo~ekivanih ispada zbog
nakupljenog nezadovoljstva.
Pripazite da ne zate`ete situaciju
jo{ vi{e. Slobodnim Lavovima
sme{i se novo poznanstvo sa
osobom koju upoznaju kroz neke

poslovne prilike. Naglasak je na
strastima i avanturi, te{ko da to
mo`e biti odnos na du`e staze.

Zdravlje: Kod vas su
prisutni uticaji koji donose dosta
nervoze, nestrpljivosti, gubitak
koncentracije, kao i sklonost
povredama, pa pripazite.

Devica
Posao: Polje posla je
pod jakim uticajem

promena, sto vama nosi
i neku nesigurnost jer volite da je
sve sredjeno, definisano. U ovom
periodu je mogu}e da se dogode
promene, da menjate posao ili da
dobijete neke nove radne obaveze.
Oni koji su nezaposleni sada
mogu brzo do}i do posla, samo je
bitno da imate veliku inicijativu u
ovom periodu. Device koije se
bave poslovima povezanim sa
trgovinom, saobra}ajem ili trans-
portom trebaju biti na oprezu, jer
su uticaji takvi da mogu doneti
neke gre{ke kao i probleme u
komunikaciji sa kolegama ili
poslovnim partnerima.

Ljubav: Dosta je nestabi-
lan period za ljubav za Device
koje su u brakovima ili du`im
vezama. Hte}ete neku istinu da
iznesete na videlo, kao i da se
napokon suprostavite nekim
stvarima koje vas ve} du`e vreme
optere}uju i zbog kojih niste
zadovoljni. Pazite da ne budete
puno o{tri, jer lako mo`e do}i do
svadje i do toga da odnos dodje u
ve}u krizu. U ovom periodu su
mogu}i i nagli i neo~ekivani
prekidi veza. Slobodnim
Devicama sme{e se nova poz-
nanstva sa osobama koje upozna-
ju preko prijatelja, preko nekog
dru`enja. Bi}e naglasak na flertu,
komunikaciji, pa se vidi da je
kroz neko dru`enje, prijateljstvo,
zajedni~ka interesovanja, mogu}e
do}i do ulaska u emotivnu vezu.

Zdravlje: Odli~no!

Vaga:
Posao: Povoljan je
period za posao

naro~ito za one Vage
koje se bave poslovima koji su
povezani sa trgovinom, konsaltin-
gom, podu~avanjem... Ima}ete
jako lepe ideje koje }e vam
unaprediti posao i poslovnu sarad-
nju, a ni finansije ne}e izostati.
Za one kojei se bave umetni~kim
zanimanjima jako je povoljan
period da se pokrenu. Vide se lepi
kontakti sa ljudima koji }e vam
pomo}i oko realizacije nekih
va{ih ideja ili projekata. Za neza-

poslene Vage nije najpovoljniji
period za posao, vidi se da }e u
ovom periodu mnoge Vage
po`eleti promenu posla, a mnoge
}e dobiti neke nove ideje oko
poslovne budu}nosti.

Ljubav: Polje ljubavi
sada ima dosta strastvene uticaje,
pa ako ste sami, ima}ete vrlo brzo
mogu}nost za novo poznanstvo i
ulazak u vezu. Oni koji su u veza-
ma ima}e dosta neke napetosti i
ljubomore u partnerskom odnosu,
neka sumnja i nepoverenje mo`e
da zavlada, ali }e se sve brzo i
re{iti. Oni koji su u braku ima}e
nezgodniji period, mogu}e su
svadje i nesuglasice. Generalno,
period je povoljan, ali nosi i neke
tajne, sumnje, prevare, naro~ito su
pogodjene tim uticajem one Vage
koje su u tajnim vezama.

Zdravlje: Imunitet je
oslabljen, ~uvajte se prehlada,
mogu}a je i sklonost alergijama, a
slaba ta~ka su mokra}ni putevi i
be{ika.

[korpija
Posao: Bi}ete
usmereni na posao i

na zaradu tokom ovog
meseca, mogu}e je da postignete
ve}i uspeh ako vam je posao
povezan sa inostranstvom, stranci-
ma, transportom, {pedicijom, tur-
izmom... Generalno, dosta je pole-
tan period pred vama, sa puno
energije i novih ideja i planova,
koje }ete mo}i lako da realizujete.
One [korpije koje su nezaposlene
takodje mogu imati uspeh, bitna
je inicijativa i maksimalno
anga`ovanje. Ipak, ima}ete ve}u
sklonost da tro{ite novac, pa pri-
pazite da ne preterate.

Ljubav: Jako su povoljni
uticaji za ljubav, pa ako ste sami
uskoro }ete se i zaljubiti. Postoji
mogu}nost tajne veze sa osobom
koja vam se ve} neko vreme
dopada, mada postoji i mogu}nost
da ta osoba nije slobodna. Za one
koji su u braku povoljan je peri-
od za partnerske odnose. Takodje,
vidi se da }ete imati i dosta zajed-
ni~kih aktivnosti sa partnerom, a
mogu}e da odete uskoro i na neko
putovanje. Za one [korpije koje
su u tajnim vezama, ovi uticaji
donose jako lepe i strastvene sus-
rete sa voljenom osobom.

Zdravlje: Kod vas je
slaba ta~ka grlo i disajni putevi.
Vi{e se odmarajte.

Strelac
Posao: Polje posla je
pod uticajima koji
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mogu doneti neke neprilike i iznenadne
situacije koje vama ne}e i}i na ruku.
Mogu}i su i sukobi sa kolegama, pa pri-
pazite. Ako ste u privatnom biznisu ima}ete
manji zastoj tokom meseca, zastoj u poslo-
vanju. Povoljan je period da neke stvari
promenite i unapredite svoj posao. Za neza-
poslene Strel~eve nije ba{ povoljan period
za pronala`enje novog posla, jedino ako ste
odlu~ili da sre}u u poslu potra`ite u inos-
transtvu, ovi uticaji vam to mogu doneti.

Ljubav: Jako je povoljan period za
ljubav, bilo da ste sami ili zauzeti. Osoba
sa posla }e vam direktno pokazati
naklonost, ali ni vama ne}e biti svejedno.
Takodje, imate uticaje i za vra}anje
pro{losti u va{ `ivot, neko sa kim ste bili
ranije u vezi, a neka pri~a koja je ostala
nedovr{ena, sada ima velike {anse da se
ponovo aktivira. Oni koji su u braku ima}e
dosta dinami~an period sa voljenom
osobom, a takodje i mogu}nost nekog
kra}eg puta u prvoj polovini meseca. Druga
polovina meseca naro~ito je povoljna za
one Strel~eve koji su u tajnim vezama.

Zdravlje: Manji problemi sa noga-
ma, stopalima, ni{ta ozbiljno.

Jarac
Posao: Polje posla je sjajno
postavljeno, ima}ete jako lepe

prilike da poslovno napredujete.
Osoba koja ima uticaja vas podr`ava, a
mnogi Jar~evi }e uskoro prona}i posao,
naro~ito ako ve} du`e vreme ~ekate na to.
Finansije su povoljno postavljene tokom
meseca, mogu}i su i iznenadni dobici
novca. Druga polovina meseca donosi malo
brzu energiju, dosta neke `urbe, promene
planova, ali vidi se da }ete mo}i da se
nosite sa svim tim izazovima uspe{no. Ako
se bavite ekonomijom, bankarstvom, finan-
sijama, ovaj mesec }e biti jako povoljan i
plodan za vas.

Ljubav: Jak planetarni uticaj na
va{e polje ljubavi, donece naglasak na tajn-
im vezama, skrivanju emocija, ali su
mogu}a i nova poznanstva, naro~ito ako ste
slobodni. Sada je pravo vreme da se zalju-
bite u osobu koja je mladja, komunikativ-
na, a koju }ete upoznati preko prijatelja,
kroz neki izalazak, dru`enje. Oni koji su u
braku ima}e dosta napet period, sa dosta
nervoze, nesporazuma, {to }e obojiti ovaj
mesec, pa pripazite. Za one koji su u tajn-
im vezama sledi jako idili~an period koji }e
omogu}iti da se ljubav i strasti rasplamsaju
vi{e nego ikada.

Zdravlje: Slaba ta~ka tokom ovog
meseca bi}e donji deo ledja, kukovi i noge.

Vodolija
Posao: Oni koji su nezaposleni,
kao i oni koji poslom nisu

zadovoljni, tokom ovog meseca

mogu da naprave jako dobre i pozitivne
promene, samo je bitna va{a konstantna ini-
cijativa i ima}ete uspeha. Generalno,
Vodolijama je ovaj mesec jako povoljan za
posao. Mo}i }ete da napredujete i ostvarite
dobre rezultate, a takodje i da zapo~nete
neke nove akcije oko posla koje }e se u
budu}nosti dosta isplatiti. Jako je povoljan
period ukoliko se bavite poslom koji je
povezan sa tehnikom, elektrotehnikom,
kompjuterima…Finasije }e biti u blagom
padu tokom druge polovine meseca, a oni
koji imaju neka dugovanja mogu do}i u
problem sa rokovima, pa pripazite.

Ljubav: Dobru energiju imate
tokom ovog meseca, {to }e se naravno
svideti va{oj drugoj polovini, koja }e
vam pokazati zahvalnost i naklonost u
vidu prijatnog iznenadjenja. Vodolije koje
su slobodne ne}e to jo{ dugo biti. Ovaj
mesec obe}ava dosta flerta, udvaranja i
nova interesantna poznanstva. Povoljan je
i period za ljubavnike koji su bili u svad-
ji, prekidu, jer ovaj mesec nosi
mogu}nost pomirenja. Planetarni uticaji
kroz va{e polje novca, donosi vam
dobitke i poklone preko ljubavi, preko
voljene osobe.

Zdravlje: Mogu}i su problemi sa
sinusima, kao i prehlade.

Riba
Posao: Polje posla je pod uti-
cajima koji nose izazove, ten-

ziju, ali i mogu}nost nekih
gre{aka, pa pripazite. Osoba sa posla vam
nije naklonjena, pa }e poku{ati na neki
na~in da vas osujeti. Pripazite da ne
reagujete bu~no i naglo, ve} reagujte
hladne glave. Oni koji tra`e posao, lako
tokom ovog meseca mogu da ga i pronad-
ju. Jako je bitno da imate inicijativu, jer
vam mo`e uleteti i neki neo~ekivani
posao, a koji bi mogao biti jako dobro
re{enje za vas. Oni koji se bave trgovi-
nom, transportom, saobra}ajem, mogu
dosta profitirati tokom ovog meseca, a
jako je povoljan period i za sve one Ribe
koje su u privatnom biznisu.

Ljubav: Ljubav }e vam biti jako
naklonjena tokom meseca, bi}ete jako
privla~ni za suprotni pol. Ako ste u braku,
idealan je period da pobolj{ate odnos sa
partnerkom / partnerom, a odlazak na put
bi osve`io va{ bra~ni `ivot i ponovo
probudio uspavane emocije i strasti. Oni
koji su slobodni sreta}e zanimljive osobe,
a vidi se i da mo`e biti dosta flerta,
udvaranja, jako interesantan period za
ljubav i dru`enje. Za one koji su u tajn-
im vezama povoljan je period za ljubavne
surete i romansu.

Zdravlje: Mogu} je pad imuniteta,
pospanost, pad pritiska, problemi sa cirku-
lacijom.

Astrologija
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Iovaj put smo u potrazi za tradi-
cionalnim ukusima. Onim
starim, koje smo mogli jesti

samo kod na{ih baka. Da li su one

bile umetnice tog doba u spravljan-
ju ba{ ove poslatice? Zasigurno da
jesu, jer u modernom poslasti~arstvu
ova poslastica skoro da se vi{e i ne
spominje.

Poreklom je iz Austrije
iako francuzi vole da ka`u, da je to
ipak njihovo kulturno nasledje. Ovaj
put vam predstavljamo stari food
classic zvani [nenokle.

Ukus im je jednostavan,
blag, a ja bi rekla da su prava de~ija
poslastica. Ina~e noklice su prepoz-

natljive po svojoj vazdu{astoj struk-
turi, a krem od vanile im daje
savr{enu notu.

Recept:
2l mleka, 10 jaja, 300gr

keksa, 1 puding od vanile, 15 kasi-
ka {e}era i 1 vanilin {e}er.

Mleko skuvati zajedno sa
vanilinim {e}erom + 1 ka{ika
{e}era. Za to vreme umutiti 10
belanaca sa 15 ka{ika {e}era u ~vrst
sneg. Kada su belanca ~vrsto
umu}ena puniti ka{iku belancetom i

dodavati u vru}e
mleko sve dok ima
{ama. Kuvati 2-3 min-
uta, a zatim {nenokle
vaditi u ~iniju gde
smo pre toga usitnili
keks.

U preostalo
mleko koje je jo{ vrelo sipati 10
`umanaca i me{ati `icom dok se ne
umute dobro (nije potrebno vra}ati
na ringlu, jer je mleko vru}e), a
zatim ih preliti preko noklica i

keksa. U medjuvremenu skuvati
puding od vanile i preliti takodje
preko [nenokli. Staviti u frizider da
se dobro ohladi.

Kulinarstvo Maje Radovi}

Maja Radovi}

Ja~a imuni sistem
Sna`an imunitet nam je potreban tokom cele godine, ali najvi{e, naravno, zimi. Riba je bogata

selenom, koji ima mo}na svojstva za ja~anje imuniteta. Sa nedostatkom ovog minerala, imunolo{ki odgov-
or organizma je usporen, nemamo vremena da odgovorimo na “napad“ virusa, usled ~ega se razbolimo.
Selen stimuli{e proizvodnju imunoglobulina i {titi telo od virusa i bakterija koje izazivaju bolesti.
Generalno, mineral se nalazi u svim vrstama ribe i morskih plodova, ali bele sorte sadr`e najvi{e.

Stimuli{e funkciju mozga
Kada je napolju sivo, hladno i skoro sve vreme mrak, mo`e biti izuzetno te{ko koncentrisati

se na posao. Zadatak mo`e biti olak{an redovnom konzumacijom ribe, koja je neobi~no bogata omega
-3 kiselinama. Nau~no dokazano, ove korisne masti su neophodne za izgradnju membrana u
mo`danim }elijama, kao i za spre~avanje inflamatornih reakcija i smanjenje oksidativnog stresa. Oni
zna~ajno pobolj{avaju pam}enje, koncentraciju i performanse. Uprkos ~injenici da se omega-3
nalaze u bilo kojoj ribi, stru~njaci preporu~uju da zimi obratite pa`nju na masne sorte.

[titi srce
Omega-3 kiseline

su pravi heroji. One su
neverovatno korisni ne
samo za mozak, ve} i za
srce. Ja~aju sr~ani mi{i},
~ine sudove elasti~nijim,
spre~avaju}i njihovu kalci-
fikaciju. Pored toga, omega
poma`e u kontroli nivoa
holesterola u krvi: inhibira
proizvodnju “lo{eg“ holes-
terola i stimuli{e proizvod-
nju “dobrog“ holesterola,
~ime se obezbedjuje efikas-
na prevencija kardiovaskularnih bolesti.

Pobolj{ava stanje ko`e
Iste omega-3 kiseline imaju jo{ jedno divno svojstvo: zna~ajno pove}avaju

bioraspolo`ivost vitamina A. Za razliku od biljnih izvora, gde se nalazi u obliku
beta-karotena, koji se mora pretvoriti u vitamin A, u masnoj ribi je ve} spreman
za upotrebu u obliku retinola. Retinol je poznat kao klju~ za zdravu i mladala~ku
ko`u: hrani, bori se protiv nesavr{enosti i usporava proces starenja.

Pobolj{ava san
Zimi mnogi od nas do`ivljavaju depresiju. Da biste se ose}ali bolje,

morate dovoljno spavati. Zdrav san je neraskidivo povezan sa koli~inom vit-
amina D u telu, koji u hladnoj sezoni nedostaje mnogima. Redovno konzu-
miranje ribe mo`e vam pomo}i da nadoknadite nedostatak vitamina D i nor-
malizujete san, ~ine}i da ose}ate vi{e energije tokom dana, prenosi
“Magazin.novosti“.        

novosti.rs
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Oporavak od 
Covid-19 infekcije

Plu}a predstavljaju najzna~ajniji organ disajnog sistema. U

njima se vr{i razmena gasova da bi organizam imao

dovoljnu koli~inu kiseonika za svoje funkcionisanje. S

obzirom da plu}a predstavljaju vitalni organ bez koga nema `ivota,

o~uvanje zdravlja plu}a je imperativ. Razgovarali smo sa prof. dr

Du{ankom Obradovi}, internistom-pulmologom, na~elnicom odeljenja

za poluintenzivnu negu u Institutu za plu}ne bolesti Vojvodine, Sremska

Kamenica.

Pojava suvog ili produktivnog ka{lja predstavlja jedan od prvih znakova

oboljenja disajnih puteva, naj~e{}e infekcije. Uloga sekreta u disajnim

putevima je u osnovi za{titna, jer obla`e sluzoko`u {tite}i je od daljeg

dejstva uzro~nika.

Svojim pacijentima uvek savetujem da oja~aju imunitet i daju svom orga-

nizmu najbolju {ansu da se odbrani od respiratornih bolesti. Neophodna je

pravilna ishrana, dovoljno sna, provetravanje prostorija i unos te~nosti – pre-

poru~uje prof. dr Obradovi}.

Velika pomo} u ~i{}enju plu}a od svih ne~isto}a kao i od uzro~nika

razli~itog porekla respiratornih infekcija svakako su preparati na bazi propolisa i

meda. Posebno rizi~na grupa jesu pu{a~i. Kod nepu{a~a, usled zagadjenosti vaz-

duha dolazi do nagomilavanja toksina razli~itog porekla.

Covid infekciju karakteri{e prisustvo respiratornih simptoma, kao {to su ka{alj,

nedostatak vazduha, kratak dah, ili op{ti simptomi kao {to su povi{ena temperatu-

ra, malaksalost, bolovi u mi{i}ima, itd. Zato je neophodno obratiti pa`nju na sve

simptome, testirati se

na Covid, ali uraditi i

sveobuhvatni pregled

pulmologa koji }e dalje

predlo`iti terapiju.

Korona virus je mikrob

koji mo`e da nanese

veliku {tetu va{em organiz-

mu. ~ak i pacijenti, koji su

imali blagi oblik klini~ke

slike, moraju biti na oprezu u

post Covid fazi, jer simptomi komplikacija COVID infekcije mogu da se jave kasnije.

Oporavak zavisi od te`ine klini~ke slike i mo`e trajati od 2 nedelje (kod bla`ih formi) do neko-

liko meseci (kod te`ih formi)

Kako bi se br`e oporavili i vratili svakodnevnom `ivotu savetujem primenu vitamina C i D,

cinka, nealergenog propolisa i N-acetilcisteina (NAC). Osim {to olak{ava iska{ljavanje, NAC delu-

je i kao antioksidant, {to je izuzetno va`no tokom i nakon COVID intekcije. PropoMucil® pra{ak je

prirodni proizvod koji sadr`i kombinaciju navedenih sastojaka, ima dokazanu antioksidativnu za{titu,

razla`e i izbacuje sekret iz disajnih puteva kod odraslih i dece. Zbog toga svojim pacijentima i nakon

prele`ane Covid infekcije uz vitamin, preporu~ujem da uzimaju dve PropoMucil® 600 kesice na dan.

~ista plu}a i ja~i imunitet izuzetno su va`ni u periodu oporavka, napominje prof. dr Obradovi}.

Izvor: Ko dren

RIBA
Razlozi zbog kojih bi trebalo da zimi pove}amo unos ribe.
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Sre}an 
rodjendan 

Zoranu 
Markovi}u
- Zo}i `eli 

Maya. 
^estitkama se 

pridru`uje 
i redakcija 

Ogledala.

Sre}an 
rodjendan 
koleginici 
Maji Radovi} 
iz Pariza, `eli 
redakcija Ogledala.

Sre}an 
rodjendan 
Aleksandru
@ivkovi}u jr,

puno zdravlja 
i radosti 

i dug `ivot
`ele: 

otac Sa{a, 
stric Petar i
bake Seka i

Slavica. 

Jedan od najve}ih srpskih pravnika, Slobodan Jovanovi}, ka`e da je za pravnu anegdotu
va`nije da odra`ava duh vremena, karakter znamenitih li~nosti i osobine naroda nego da
dogadjaj u potpunosti verno opisuje.

Pravne anegdote zapo~injemo izborom kratkih pri~a iz na{e pravne pro{losti koje je
krajem XIX veka objavio istori~ar Milan. Dj. Mili}evi}.

Dosta posla
Kada je postao predsednik Sjedinjenih Dr`ava 1960. godine, D`on Kenedi je na predlog
svoga brata, ministra pravde Roberta Kenedija, imenovao Artura Slezingera za svoga
savetnika. Slezinger je o prvom susretu sa novoizabranim predsednikom kasnije
zabele`io slede}e:
U{ao sam u Ovalni kabinet i posle pozdrava i nekoliko kurtoaznih re~i upitao sam
Kenedija:
- Gospodine predsedni~e, nemam jasnu ideju {ta bi trebalo ja kao istori~ar da radim u
funkciji va{eg savetnika.
- Gospodine savetni~e, nemam ni ja jasnu ideju {ta bi trebalo da radim kao predsednik,
ali sam siguran da }e biti posla za obojicu.

Nije advokat
Jednom prilikom Beogradski sud je pozvao poznatog glumca Narodnog pozori{ta ~i~a
Iliju Stanojevi}a kao svedoka,
budu}i je prisustvovao nekoj
tu~i u kafani.

- Recite nam gospodine
Stanojevi}u, {ta se de{avalo u
kafani Tri {e{ira pro{le nedelje
– upitao je sudija.
- Ja sam pio {pricer, a budale
se tukle.
- Da li se se}ate u koje je
vreme zapo~ela tu~a.
- Pa moglo je biti ja mislim…
- Sud interesuje ta~no vreme, a
ne {ta vi mislite – upade u re~
advokat optu`enog.
- Vi dakle ne `elite da znate {ta ja mislim – obrati se ~i~a Ilija advokatu.
- Ne.
- E, onda od mog svedo~enja nema ni{ta. Ja ne mogu da govorim, a da ne mislim, ja
sam svedok, nisam advokat.

Ruzvelt kao advokat – pripravnik
Na po~etku svoje advokatske karijere Ruzvelt se upustio u jednu slo`enu i zahtevnu
parnicu. Njegov protivnik u ovom slu~aju bio je vrsni njujor{ki advokat, ~ije su znan-
je, ve{tina i govorni{tvo za mladog Ruzvelta bili samo `eljeni uzor. Ipak iskusni
advokat napravio je jednu gre{ku – njegov govor pred porotom trajao je nekoliko
sati. Ovo je bila {ansa za mladog advokata. Po{to je dobio re~, Ruzvelt se obratio
poroti:
“Gospodo, ~uli ste dokaze. Takodje ste ~uli i briljantni govor mog uva`enog kolege.
Ako verujete njemu, a ne verujete dokazima, vi }ete doneti odluku u njegovu korist.“
Posle pet minuta ve}anja porota je donela odluku u korist Ruzveltovog protivnika.

^etiri politi~ka tipa
U jednom govoru preko radija Ruzvelt je na slede}i na~in okarakterisao ~etiri razli~ita
politi~ka tipa:
Radikal je ~ovek koji sa obe noge ~vrsto stoji u oblacima, konzervativac ~vrsto stoji na
zemlji, ali nikad ne}e krenuti napred, reakcionar je mese~ar koji hoda unazad, a liberal
je ~ovek ~ijim nogama i rukama upravlja glava.

Prolazno i ve~no
Ajn{tajn je sa odu{evljenjem do~ekao osnivanje jevrejske dr`ave, ali je u isto vreme
izrazio i bojazan za prava Arapa u Izraelu.
Godine 1952. Ajn{tajnu je bilo ponudjeno da bude predsednik Izraela. On je ovu
ponudu odbio slede}im re~ima: Politika je kratkotrajna, jedna~ina je ve~na.

Isto pitanje
Jednom prilikom se izmedju Alberta Ajn{tajna i studenta koji je kod njega polagao
ispit, vodio ovakav dijalog:
- Gospodine profesore, pitanje na koje treba da odgovorim je ono isto koje ste mi
postavili pre godinu dana, kada sam polo`io ispit.
- Ta~no kolega, pitanje je isto, ali se odgovor za godinu dana znatno promenio.

Pravne anegdote iz naše prošlosti
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Za Ogledalo specijalno skandinavke radi Jovan Novakovi}

@ali se profesor kolegi:

– Da ne poveruje{ koliko su oni

moji djaci ograni~eni! Pre neki

dan, predajem im jednu teore-

mu. Na slede}em ~asu re{im da

ih malo propitam, da vidim {ta

su shvatili, a oni pojma nemaju.

Ja im ponovo objasnim sve

ispo~etka – oni i dalje ne

shvataju! Objasnim im i tre}i

put – ni{ta! Objasnim i ~etvrti

put, ~ak i JA najzad shatim o

~emu se radi – opet ni{ta...

***

– Smesta da si se izgubio, dok

nisam pozvala mu`a! – vi~e

`ena na nasrtljivog prosjaka

pred vratima.

– Mene ne}ete prevariti,

gospodjo: va{ mu` nije kod

ku}e!

– Ma nemoj! Otkud ti to zna{?

– Da imam takvu `enu, ni ja

nikad ne bih bio kod ku}e!

*** 

Razgovor u Holivudu:

– Izvinite, gospodjo, odnekud

ste mi poznati. Jeste li vi

gospodja Harison?

– Ne, to je bilo pre tri mu`a!

*** 

Hvali se `ena pred prijateljica-

ma {ta sve zna njena

dvogodi{nja }erkica, pa ka`e:

– Hajde, zlato, ka`i tetama kako

se zovu meseci u godini!

Mala }uti.

– Hajde, du{o, slobodno! Kako

se zove prvi mesec?

Mala i dalje }uti.

– Jan... – poma`e joj majka, –

Jan... – ...uar!

– Bravo! Hajdemo dalje: feb...,

feb... – ...ruar!

– Odli~no, vidi{ da zna{! Hajde

dalje: ma... ma...

– ...rt, ril, aj, un, ul, gust, mbar,

bar, mbar, bar!

VVIICCEEVVII - VVIICCEEVVII - VVIICCEEVVII - VVIICCEEVVII -VVIICCEEVVII - VVIICCEEVVII - VVIICCEEVVII - VVIICCEEVVII -  VVIICCEEVVII 

Radovan Pejovi}

ZIMA
Surovi jesenji vetri zamrli,

Stidljiva zima najzad pristala

Da po~ne svoj hod u svetlom pla{tu

Sa ~arobnom krunom punom kristala.

Ono rado iznenadi svet

Sve`om belinom zabavu ponudi

Al’ zna i da zaveje prolaze,

Uspori kretanja, nemir probudi.

Zubato sunce zracima topi

Blistavi sneg na golom drve}u,

A priroda te suze pretvara

U kristale, lepotu jo{ ve}u.

Zimski praznici donose radost

Deci, darove kraj jelki, dekor boja u no}i…

Jedino se besku}nik pod mostom

Pita: da li }e prole}e ikad do}i?

^ikago, Februara 2021
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